

មជ្ឈមណ្ឌលឯកសារកម្ពុជា

BMI0105

សម្ភាសន៍ជាមួយឈ្មោះ ចាប សៅ ភេទប្រុស អាយុ៥០ឆ្នាំ

មុខងារខ្មែរក្រហម: កងចល័ត

មុខងារបច្ចុប្បន្ន: ជាចៅអធិការវត្តខត្តមសុធារាមប្រាសាទធាតុ  
ស្រុកកំណើតនៅភូមិស្តុកឃ្លោក ឃុំព្រះម្លូរ ស្រុកបាកាន ខេត្តពោធិ៍សាត់  
សព្វថ្ងៃរស់នៅភូមិភាសត្បូង ឃុំសារន្ត ស្រុកស្វាយចេក ខេត្តបន្ទាយមានជ័យ

ថ្ងៃទី៨ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១០

សម្ភាសន៍ដោយ: ឡុង ដានី

០១:១៤:១២

៣៤ទំព័រ

ដានី : ព្រះអង្គអញ្ជើញដំបូងខ្ញុំកុំណាចង់ស្គាល់ព្រះនាមព្រះអង្គ?

សៅ : ចាប សៅ ។

ដានី : សព្វថ្ងៃមានព្រះជន្មប៉ុន្មានហើយព្រះអង្គ?

សៅ : ៥០ ។

ដានី : ព្រះអង្គសព្វថ្ងៃជាចៅអធិការវត្ត?

សៅ : ជាចៅអធិការ ។

ដានី : វត្តនេះគេហៅវត្ត?

សៅ : វត្តខត្តមសុធារាមប្រាសាទធាតុ ។

ដានី : វត្តខត្តមសុធារាមប្រាសាទធាតុ នៅក្នុងភូមិឃុំអូរដែរឬ?

សៅ : ភូមិភាសត្បូង ឃុំសារន្ត ។

ដានី : ស្រុកស្វាយចេក?

សៅ : បាទ!ស្រុកស្វាយចេក ខេត្តបន្ទាយមានជ័យ ។

ដានី : ព្រះអង្គស្រុកកំណើតព្រះអង្គនៅណាដែរ?

សៅ : នៅភូមិស្តុកឃ្លោក ឃុំព្រះម្លូរ ស្រុកបាកាន ខេត្តពោធិ៍សាត់ ។

ដានី : ព្រះអង្គបួសប៉ុន្មានឆ្នាំហើយ តាំងពីឆ្នាំណា?

សៅ : បួសឆ្នាំ២០០៥ ។

ដានី : អើ!ញោចប្រសូលឈ្មោះអីដែរ?

សៅ : ចាប ហង់ ស្លាប់ហើយ ។

ដានី : ស្លាប់ឆ្នាំណាដែរព្រះអង្គ ?

សៅ : ស្លាប់ឆ្នាំដូចជា២០០២ហើយ ។

ដានី : ដោយសារជំងឺ ?

សៅ : ចាស់ជរាពេទ ។

ដានី : ញោចស្រី ?

សៅ : នាក់ វ៉ី ស្លាប់នៅឆ្នាំ១៩៧៧ ។

ដានី : ស្លាប់ដោយសារមូលហេតុអីកាលប្តឹងជំនាន់ឆ្នាំ ?

សៅ : កាលប្តឹងនៅជំនាន់ឆ្នាំប្តឹង ម៉ាំម៉ាំកងចល័តម៉ាំម៉ាំដែរឆ្នាំក៏ដោយសាររឿងអត់ថ្នាំ  
ព្យាបាល រឿងខ្លះអាហារប្តឹង ។

ដានី : ខ្លះអាហារ ?

សៅ : ប្តឹងហើយ ។

ដានី : ព្រះអង្គមានបងប្អូនប៉ុន្មាននាក់ហើយ ?

សៅ : អាត្មាមានបងប្អូន៥ នាក់ ។

ដានី : ស្រីប្តីប្អូន ប្រុសប្តីប្អូន ?

សៅ : ស្រី៣ ប្រុស២ ។

ដានី : ព្រះអង្គកូនទីប្តីប្អូន ?

សៅ : អាត្មាទី៤ ។

ដានី : ព្រះអង្គកាលពីក្មេងៗ ព្រះអង្គធ្លាប់បានរៀនសូត្រដល់ថ្នាក់ណាដែរ ?

សៅ : ដល់ថ្នាក់ទី៨ចាស់ ។

ដានី : នៅសាលាណា ?

សៅ : នៅសាលាបឋមសិក្សាស្តុកឃ្លោក ។

ដានី : ព្រះអង្គឈប់រៀនឆ្នាំណា ?

សៅ : ឈប់រៀនឆ្នាំដូចជា៧០ ប្តីប្អូនទេ ។

ដានី : ឆ្នាំ៧០ រដ្ឋប្រហារ ។

សៅ : ឆ្នាំ៧០ រដ្ឋប្រហារប្តឹងហើយប្តឹងក៏នៅរៀនបាន១ឆ្នាំ២ទៀត ។

ដានី : ករុណា !

សៅ : បានខ្មែរក្រហមចូលស្រុកហ្នឹង បានអស់សាលា ៧/២-៧/១ ហ្នឹង ។

ដានី : ពេលដែលខ្មែរក្រហមចូលស្រុកទៅក៏អស់សាលា?

សៅ : ក៏បាក់បែក ។

ដានី : ពេលឈប់ហ្នឹងព្រះអង្គទៅណាទៀតទៅ?

សៅ : ហើយជាមួយក្រុមគ្រួសារហ្នឹងម៉ៅនៅយើងប៉ុន្មានថ្ងៃ ។

ដានី : គ្រួសារទាំងអស់គ្នា?

សៅ : គ្រួសារដោយខ្សែក ហើយអ្នកនៅលីវ ដូចជាអាត្មា ប្អូនអាត្មា ហើយនឹង ក្រៅពីហ្នឹង គេបាត់គ្រួសារអស់ហើយ ក៏បែកៗគ្នាទៅ ។

ដានី : អញ្ជឹងតាំងពីឆ្នាំ៧២ ម៉ៅផ្លាស់មកនៅ ប៉ុន្មានថ្ងៃ?

សៅ : ៣ ។

ដានី : ម៉េចបានកាលពីជំនាន់ហ្នឹងផ្លាស់ពីស្រុកកំណើតមកនៅប៉ុន្មានថ្ងៃ?

សៅ : ឪពុកម្តាយហ្នឹងគាត់ដូចថា វានៅក្នុងស្រុកទៅវាមានដូចថា ពួកព្រៃពួកស្រុកអីហ្នឹងរលំ រីកទៅ គាត់ក៏ភៀសខ្លួនចេញពីភូមិកំណើត ដូចថាស្រុកវាកើតសង្គ្រាមអញ្ជឹង ។

ដានី : គាត់ភៀសខ្លួន?

សៅ : ភៀស ។

ដានី : គាត់ភៀសខ្លួនម៉ៅទាំងអស់ ។

សៅ : ទាំងអស់ នៅ៤នាក់នេះ ហើយឯបងស្រីៗទាំង៣ហ្នឹងគាត់មានគ្រួសារដែរ គាត់ក៏រស់ តាមដំណើររបស់គាត់ គាត់អត់បាននៅរស់ជុំគ្នាទេ ។

ដានី : ដល់អញ្ជឹងទៅ ពេលដែលម៉ៅរស់នៅប៉ុន្មានថ្ងៃ យ៉ាងម៉េចទៅគ្រួសាររបស់ព្រះ អង្គ?

សៅ : ម៉ៅឪពុកហ្នឹងក៏ចាំឃ្នាំងស្ករស ចាំឃ្នាំងដើមស្ករពីដើមគេហៅ ប៉ះស៊ីរ៉ឹងស្ករស ។

ដានី : ស្ករសម៉ៅពីខាង?

សៅ : ខាងម៉ៅពីសៀម ។

ដានី : ខាងម៉ៅពីសៀម កាលហ្នឹងខាងរំដោះ ឬក៏ខាង លន់ ណុល?

សៅ : អត់ទេ! ខាង លន់ ណុល ខាងៗហើយ ព្រោះក្រុមៗសុទ្ធតែលន់ ណុល ។

ដានី : កាណា!

សៅ : ព្រោះខាងស្រុកកំណើតហ្នឹង ខ្មែរក្រហមចូលម៉ៅហើយ ។

ដានី : កាណា!

សៅ : ពរ!

ដានី : ចុះព្រះអង្គ ហើយបួនៗ បងបួនផ្សេងៗ ទៀតធ្វើអីទៅ?

សៅ : ណែ! កាត់ហ្នឹងក៏បងស្រីទី២ទី៣ហ្នឹងក៏ម៉ៅ ប៉ុន្តែតែជាដុះផ្សេងគ្នា រកស៊ី តាមកម្លាំងកាត់ទៅ ។

ដានី : កាលណា! ហើយព្រះអង្គកាលហ្នឹងធ្វើអីទៅ?

សៅ : នៅស្ទើរៗ ដែរ ជួយការងារឪពុកហ្នឹងដែរ ឃ្នាំងៗ ហ្នឹងរបស់ថៅកែ ឃ្នាំងរបស់នាយ ទុន ឃ្នាំងស្ករស ដាក់ជំនួញ ។

ដានី : រហូតជួយការងារឪពុកដល់ឆ្នាំណាទៅ បានព្រះអង្គចេញ?

សៅ : ដល់៧៥ ខែមេសាហ្នឹង ត្រូវជម្លៀសចេញពីដោយប៉ែត កាលហ្នឹងខាងខ្មែរក្រហម ហ្នឹងបានក្តាប់ទូទាំងប្រទេសហើយណាស់! ។

ដានី : កាលណា!

សៅ : ហ្នឹងហើយ ក្រោយ១៧មេសា មិនប៉ុន្មានថ្ងៃហ្នឹងក៏ត្រូវជម្លៀសចេញពីទីប្រជុំដោយ ប៉ែតហ្នឹង ក្រុមក្រួសារអាត្មា អាត្មាផ្ទាល់ហ្នឹងទៅនៅដំបូកក្នុង ឃុំល្វា ស្រុកមង្គលបុរី ។

ដានី : កាលណា!

សៅ : ពរ! ហើយក៏ជម្លៀសទៅហ្នឹង ។

ដានី : យ៉ាងម៉េចទៀតទៅ?

សៅ : បន្ទាប់ម៉ៅហ្នឹងប៉ុន្មានជា៧៥ ប្រហែលជាខែ៧ អាត្មាហ្នឹងត្រូវគេប្រមូលយុវជន អាត្មាហ្នឹងក៏ជាប់ជាយុវជននឹង គេទៅឲ្យទៅធ្វើកងចល័ត កងចល័តនៅយើងកូនដំរី គេ ហៅថានិមិត្ត ពរ! ។

ដានី : កាលណា! យ៉ាងម៉េចទៀតទៅ?

សៅ : រហូតដល់យើង មានសង្គ្រាម ដែលថាកម្លាំងរំដោះចូលម៉ៅហ្នឹង ១៩៧៩ហ្នឹង ពេល ហ្នឹងនៅកំពុងច្រូតនៅឡើយទេ កងចល័តហ្នឹង កំពុងតែច្រូតកាត់ហ្នឹងអត់ដឹងសភាព កាលណាអីទេ ព្រោះសម័យពាណិជ្ជកម្មហ្នឹងផ្តាច់ប្រព័ន្ធតឹកមានអី អត់មានដឹងអីទេណា អត់មាន វិទ្យុ អត់មានរ៉ាំរ៉ៃយុវអី បានទទួលព័ត៌មានអីយ៉ាងណាទេ សូម្បីតែកម្លាំងខាងក្រៅប្តី រំដោះហ្នឹងម៉ៅដល់សិរីសោភ័ណហើយហ្នឹង ពួកអាត្មាដែលជាកងចល័តហ្នឹងអត់ដឹងអីដឹង រាប់ពាន់ចូលជិតម៉ឺននាក់ក្នុងម៉ៅចន្លោះហ្នឹង អត់មានដឹងអីទេ ស្រាប់តែឡាន ឃើញឡាន ខាងភ្នំពេញ មានរថភ្លើងក្នុងកំឡុងមុនដែលកម្លាំងរំដោះចូលទៅដល់យើងកូនដំរីនិមិត្ត ហ្នឹង

ឃើញមានដឹកពួកភ្ញៀវពួកទូតអីទៅថៃ ជាខ្សែៗដែរ ប៉ុន្តែតែជាមិនបានចាប់ អាវម្នាក់អីទេ  
ព្រោះមិនបានដឹងអីទេ ហើយដល់ថ្ងៃនោះ អាត្មាចាំក្នុងមិនមែនជាខែ  
១ ទេប្រហែលតាមមើល ថើខ្សែក៏ចុងខែដែរ ព្រោះកម្លាំងរំដោះហ្នឹងម៉ោងដល់យើង  
និមិត្តកូនដីហ្នឹង ហើយស្រាប់តែដល់ក៏ដួងដាងទៅក៏ អាត្មាត្រូវខាង គេហៅថាយោធា  
យោធាប្រចាំមូលដ្ឋានហ្នឹង យោធាខ្មែរក្រហមហ្នឹងណា ក៏បានប្រមូលកងចល័តរួមគ្នា  
ខាងភ្នំពេញម៉ោ ខាងភ្នំពេញហ្នឹង អាត្មាចាំឈ្មោះបានមានឈ្មោះ លោក សរ ហុន ។

ដានី : សូរ ហុន ?

សៅ : ហ្នឹងហើយ សូរ ហុន ។ ហ្នឹងហើយមានលោកពេជ្រ បូរើត មានអីហ្នឹងដែលស្គាល់  
គាត់ណាស់ហើយនឹងលោកនេះមួយទៀត ពូ ខុនៗ ឈ្មោះគាត់មិនអីទេ គាត់ម៉ៅពីភ្នំ  
ពេញម៉ោ ម៉ៅប្រមូលកងចល័តហ្នឹង ប្រមូលបង្កប់ពាក់អាវុធ ហើយអាវុធហ្នឹងបំពាក់  
ទាំងអស់ហ្នឹង ប៉ុន្តែក្នុងកាលហ្នឹងគេថា MC រ៉ាកែនោះអត់មានបង្កទេ ហ្នឹងហើយអា  
ហ្នឹងបង្កលក្ខណៈហ្នឹង គឺចេញដូរជាតិលេខ៥ យើងទៅ ទៅខាងនោះអូរគេហៅថាម៉ាជួរ  
ខែដន ម៉ាជួរគោកធំ ពាំងមួន អូរឡាំបដិក ខ្សែបន្ទាត់ហ្នឹងកម្លាំងចល័តទាំងអស់ហ្នឹង  
ត្រូវបំពាក់អាវុធហ្នឹង តែដំបូងហ្នឹងគឺ ដោយមានកម្លាំងយោធា ម៉ោងៗ អញ្ជើងទៅ  
មួយកងហ្នឹង៣០ នាក់អញ្ជើងទៅមានខាងយោធាហ្នឹងលាយខ្លះ អញ្ជើងហើយចេះតែរ៉ាយ  
រ៉ាប់នោះ ?

ដានី : កាណា ?

សៅ : មិនបាច់សួរទេ ចេះតែរ៉ាយរ៉ាប់ កន្លែងណាចាំបាន ?

ដានី : កាណា ! សូមបញ្ជាក់បន្តិចទាក់ទងនឹងព្រះអង្គចាប់ផ្តើមចូលធ្វើក្នុងកងចល័ត កន្លែងហ្នឹង  
កន្លែងកងចល័តហ្នឹងការងារគេឲ្យធ្វើស្តីខ្លះទៅ ?

សៅ : គឺធ្វើតែស្រែមួយមុខគត់ ស្រែហ្នឹងគឺមានច្រើនសណ្ឋានណាស់ ស្រែហ្នឹងគឺពួកអាត្មាហ្នឹង  
កងចល័តហ្នឹងគឺកាប់ចបសុទ្ធ តាំងពីអើយម៉ោកាប់តែនឹងដៃសុទ្ធ អ្នកមានគោគេកងគោ  
គេមាន មានកងន្តែលគោហ្នឹងគឺសម្រាប់កល់គោហ្នឹងគឺមានម៉ាក្រុម ប៉ុន្តែវាភិចភ្លួច  
ហើយក្រៅពីហ្នឹង ទាំងយុវជនយុវនារីហ្នឹងគឺចបទាំងអស់ ហើយដល់ពេលស្ងួតហើយ ហ្នឹង  
ខែនេះខែទឹកបិទទំនប់បិទអាង ខែប្រាំងបិទភ្នំ ខែប្រាំងលើកភ្នំ លើកភ្នំយកៗម៉ង  
លើកភ្នំប្រព័ន្ធបន្ទរលើត្រង់ហ្នឹង ខែវស្សាកាប់នឹងចប ហើយនឹងបោកនឹងដៃ មាន  
ត្រាក់ទ័រអីមកបញ្ជូនហ្នឹងឃើញថាក្នុងភិចភ្លួចណាស់ ដល់ឆ្នាំ៧៧ អីហ្នឹងឃើញមាន

ម៉ាស៊ីនបោកអាឈរកាន់ដៃធ្លាក់បាន២-៣គ្រឿងដែរ ក្រៅពីហ្នឹងបោកដៃសុទ្ធ ថ្ងៃច្រូត  
យប់បោក ។

ដានី : ព្រះអង្គមានពុទ្ធដីកាថា កាលហ្នឹងមានកងចល័តរាប់ម៉ឺននាក់ហ្នឹង អាហ្នឹង?

សៅ : ក្បែរៗ ។

ដានី : អញ្ជឹងកងចល័តហ្នឹងម៉ៅពីណាខ្លះម៉ៅ?

សៅ : កងចល័តហ្នឹងគឺទាំងអ្នកជម្លៀសមែនទែនទៅ គឺម៉ាតំបន់៥ គេហៅថាតំបន់នេះគឺចាប់ពី  
សិរីសោភ័ណនេះ ថ្មពួក ព្រះនេត្រព្រះ គេហៅថាតំបន់៥ ឯមន្តលបុរីយើងទៅដល់  
ជិតថ្មគោលទៅខាងហ្នឹង គេហៅថាតំបន់៣ ដូច្នោះកម្លាំងហ្នឹង គឺទាំងកម្លាំងជម្លៀសថ្ម  
ទាំងកម្លាំងនៅភូមិ តាមយើងអីនាហ្នឹងគឺដកយុវជនយុវនារីទៅធ្វើកងយុវជនចល័ត ។

ដានី : អាយុពីប៉ុន្មានដល់ប៉ុន្មាន?

សៅ : អាយុមែនទែនទៅ មានកងកុមារក៏យកដែរ អាយុ១៣-១៤ ហ្នឹងកងកុមារ១២អីហ្នឹង  
ក៏កងកុមារហើយ ហើយកងកុមារហ្នឹងមិនបានសម្រាកអីទេ មិនខុសពីយុវជនអីទេ  
គ្រាន់តែជាអាណាកាប់ចប បានក៏កាប់ចបទៅ អ្នកណាកាប់ចបមិនបានក៏រើសស្មៅ រើស  
អីអញ្ជឹងទៅ អត់មានទំនេរ ។

ដានី : ហើយមានការរាប់ម៉ឺននាក់ហ្នឹង មានអ្នកគេគ្រប់គ្រងឈ្មោះអីទៅ?

សៅ : មានកាលហ្នឹង គឺកាលដំបូងឡើយគឺថាឈ្មោះនៃ គេហៅថា កាលឈ្លីង ដែលថាអ្នក  
យើងធ្វើកងចល័តហ្នឹង អ្នកធ្វើកងចល័តហ្នឹងគឺគាត់ហ្នឹងនៅស្រុកកំណើតនៅមន្តលបុរី  
នេះឯង ។

ដានី : តា ឈ្លីង?

សៅ : តា ឈ្លីង ប៉ុន្តែក្រោយពីហ្នឹងម៉ៅ ប្រហែលជា១ឆ្នាំកាត់ត្រូវដកចេញទៅ ដាក់ថា  
ពួកនិរតិ កាត់ឈ្មោះកាត់ សុភាព ហ្នឹងហើយ ប្រធានកងចល័តហ្នឹង ភាពៗហ្នឹងប្រុស  
មិនមែនឯកទត្តម សុខភាពនេះទេ ឯកទត្តម សុខភាពនេះកាត់ក៏នៅហ្នឹងដែរ តែកាត់  
ជួរកងទ័ព ហ្នឹងហើយជួរកងទ័ព កាត់នៅខាងកងទ័ពព្រំដែន នឹងឯភាពមួយទៀតគឺកាត់  
ភាពដែរ ទាបល្អិត ក្រោយមកទៀតជិតដល់៧៧ហើយ ចុង៧៨ហ្នឹងក៏ដក ភាព ទៅ  
ទៀត ម្តងនេះម៉ៅជាមិត្តនារីម្តងឈ្មោះថាគេហៅថាយាយសួរៗហ្នឹង ក៏អ្នកម៉ៅពីកំពត  
តាតែវ៉ាហ្នឹងដែរ ។

ដានី : កាណាហើយមួយទៀត កាលដែលធ្វើការកងចល័តហ្នឹងដូចជា ធ្វើការយ៉ាងម៉េចដែរ ដូចជាធ្វើការយ៉ាងម៉េចដែរឬក៏យ៉ាងម៉េច?

សៅ : គឺ មិនដែលបបរទេ កងចល័តហ្នឹង គឺមួយពេលមួយកប៉ុន្តែអង្គរ ។

ដានី : ម្នាក់១កប៉ុន្តែ?

សៅ : ម្នាក់មួយកប៉ុន្តែបានព្រឹកល្ងាច ។

ដានី : បាទ!

សៅ : ហើយការដាំបាយហ្នឹងគឺថ្ងៃប្រឌិតទៅ ថ្ងៃប្រឌិតថាធ្វើយ៉ាងណាឲ្យស្មើភាព ជាដាក់បាន ឬក៏ផ្ទុលអីវាសំអង្ករៗ តាមកងហ្នឹងគឺដាក់ចំហុយទៅ ព្រោះការពារខ្លួនថាដួសតិចដួស ច្រើនខាងចុងនៅហ្នឹង ៦ចុងនៅហ្នឹងគឺមួយកងតូចហ្នឹង ពី៣០ - ៤០ នាក់ហ្នឹងតែមួយទេ ត្រូវដាំត្រូវស្នូ ត្រូវតែតែកែ កែចំណាយរាប់គីឡូ យកទៅឲ្យអីនៅការដ្ឋាននោះ នៅឆ្ងាយប៉ុណ្ណាក៏ដោយ ហើយឡែកហ្នឹងមាំវារហ្នឹងគេហៅថាពួកនេសាទហ្នឹងមួយកងវារ សេនាតូច រៀបជារបៀបវារដែរ រៀបដូចកងទ័ពដែរ ប៉ុន្តែជាកងចល័ត មានកង មានក្រុម ពួក ក្រុម កងតូច កងធំ វារ ហើយវារសេនាធំអីដែរ ។

ដានី : ដល់ពេលចាប់ធ្វើការ ចាប់ធ្វើពីព្រលឹម?

សៅ : ធ្វើម៉ោង៤ត្រូវតែក្រោក ក្រោកទោះបីយ៉ាងណា មិនទាន់មើលផ្លូវឃើញក៏ដោយត្រូវ ត្រូវតែអង្គុយ អង្គុយស្តាប់មេកងធំឬមេកងតូចនឹងណែនាំ ពីគោលនយោបាយ អំពី សភាពការណ៍អីៗ ហ្នឹងគឺអាស្រ័យស្តាប់បានតែត្រឹមមេកងតូច ឬក៏ពេលអង្គុយតំរងជួរ ឆ្លងគីក៏ដោយ យ៉ាងណាក៏ដោយត្រូវតែក្រោក ។

ដានី : ម៉ោង៤ហ្នឹងគេដាស់គ្រប់គ្នា?

សៅ : គ្រប់គ្នាគឺទូទៅម៉ង ក្នុងម៉ាកងចល័តនិមិត្តហ្នឹង ។

ដានី : ដល់ពេលដាស់ទៅ មេកងគេចាប់ផ្តើមណែនាំថាត្រូវ?

សៅ : ហើយចូលជាជួរ ហើយពិនិត្យកម្លាំង អ្នកណាឈឺ បាត់អីប៉ុន្តែ ឈឺហ្នឹងឈឺពិតប្រាកដ ឬមិនពិតប្រាកដ បើមេកងអនុក្រោះទៅ មេខ្លះចិត្តល្អគាត់ក៏អនុក្រោះទៅ មេកងខ្លះ ហៅថា ដេញជើងអញ្ចឹងទៅ ថាយកបាយទៅស្រែ ឲ្យអ្នកជំងឺហ្នឹងតាមទៅហូបនៅ ស្រែភាគច្រើនគឺអញ្ចឹង បាទ! ហើយក្នុងម៉ារវារហ្នឹងគឺមានពេទ្យម្នាក់ ពេទ្យហ្នឹងគឺដកពី ពេទ្យកងចល័តនេះយកទៅរៀននៅ៧២ បាត់ដំបង ក្នុងរយៈពេលប្រហែលជា៦ ខែ ឬមួយឆ្នាំ ពេទ្យហ្នឹងគឺមានភ្នាក់ងារទាំងព្យាបាលបថមកងចល័តហ្នឹង ប៉ុន្តែពេទ្យហ្នឹងត្រូវមាន

ធុនទឹក អាធុនកុយទារយើងលក់តាមដូរ ធុននឹងគឺជាទឹកម៉ែ អនាម័យណាស់អត់ឲ្យ  
ហូបទឹកនៅអីទេ អ្នក! អាជ្រើសអនាម័យប៉ុនម៉ែត្រៃ ។

ដានី : អញ្ជឹងកងចល័តទាំងអស់ហ្នឹងហូបទឹកក្តៅ?

សៅ : ហូបទឹកក្តៅ ពេទ្យជាទឹកនៅហ្នឹងម៉ែ ហើយនរណាមានខ្យល់អីពេទ្យកោសហ្នឹង ។

ដានី : កោសខ្យល់?

សៅ : មិនមានជាថ្នាំអី អត់មានអីទេ ក្រៅពីថ្នាំបុរាណ ខាងពេទ្យហ្នឹងគាត់ប្រែប្រួល ។

ដានី : ចុះព្រះអង្គ កាលហ្នឹងព្រះអង្គមានភ្នំនាទីអីដែរឬអត់ទេ?

សៅ : កាលហ្នឹងអាគ្នាក៏មេក្រុមៗ មិនដែលបានអីទេ ។

ដានី : មាំក្រុមៗមានភ្នំប៉ុន្មាននាក់?

សៅ : មាំក្រុមហ្នឹងពី១០ ទៅ១២ ។

ដានី : ពី១០ ទៅ១២នាក់?

សៅ : ពរ ។

ដានី : កាលជំនាន់ហ្នឹងដូចជាមាន ដូចជាយុវជនយុវនារី ត្រូវបានគេចាប់យកទៅធ្វើទារុណកម្ម  
ឬក៏សម្លាប់អីទេ?

សៅ : មាន! ណែកភាគច្រើនមិនបានមានឃើញនៅទីហ្នឹងទេ ក៏ប៉ុន្តែមានការទាហរណ៍ថា ហ្ន៎!  
ថ្ងៃលាចឡើង ឡើងពីពលកម្មដើម្បីទៅកន្លែងមូលដ្ឋានសម្រាកវិញអីអញ្ជឹង ជួន  
កាលមេកងឬក៏មេវរៈអីគេថាមិត្តនេះ ត្រូវទៅយកបង្កី ឬក៏ទៅបើកចប ឬក៏អីយើង  
មើលទៅឲ្យឃើញតែប្រក្រតី មិនប្រក្រតីហ្នឹងហើយ ទៅហើយគឺមិនដែលឃើញមក  
វិញទេ តែបើថាឲ្យឃើញធ្វើទារុណកម្មអីនៅទីនោះអត់មានទេ ។

ដានី : អើ! ដោយសារអ្នកដែលត្រូវគេហៅទៅបើកចប បើកបង្កីហើយ ទៅបាត់ហ្នឹងច្រើនតែ  
សមាសភាពយ៉ាងម៉េច?

សៅ : គឺមែនទែនទៅនិទ្ទាការនយោបាយ កាលពីឆ្នាំ៧៥ មិនសូវជាអីទេ ចូលដល់៧៦ គឺអ្នក  
ដែលទៅនឹងភាគច្រើន អ្នកដែលមានអំណាចក្តាប់ត្រឹមមេវរៈឬក៏មេកងធំហ្នឹងដូចជាមិន  
ត្រូវបូកគ្នា និយាយឲ្យសាច់ទៅចុះ បុគ្គលនឹងមិនមែនជាទៅបំផុសបំផុលនយោបាយឬ  
ក៏សម្តែងនិទ្ទាការអីទេ ដូចតែគេ ដូចតែញាមអីហ្នឹង អ្នកនៅជ្រាយករកោករដើម្រេច ក៏  
គេមិនហៅផង ក៏ហៅទៅតែគ្នា មើលទៅមិនមែនជានាយទុន មិនមែនជាអនុធន  
មិនមែនជាសក្តិកូមិទេ គឺកសិករក កម្មករដែលហ្នឹង ឬក៏មូលធនអី ឪពុកក្រុមអីហ្នឹងឬក៏



ជាការដេរកាត់អីហ្នឹង គរកោកគរដីហ្នឹង ប៉ុន្តែតាមអាត្មាសង្កេត មិនមែនតែអាត្មាសង្កេតទេ សូម្បីតែខ្លួនឯងហ្នឹងក៏ត្រូវប្រយ័ត្នដែរ ពីព្រោះអំណាចនៅលើបុគ្គល ឧទាហរណ៍ ព្រាមក្តាប់មេកង់តូចប្តីកង់ធំអញ្ចឹង ដូច្នោះហ្នឹងរាយការណ៍បន្តិចទៅ ព្រោះគោលនយោបាយគឺ ទុកក៏មិនចំណាញ ដកចេញមិនខាតហ្នឹងគឺខ្លាំង និយាយខ្លាំង មួយមាត់គឺ ដូច្នោះបើអ្នកមានអំណាចដូចម៉ែនពេញចិត្តនឹងព្រាមអញ្ចឹង! ដូចថាវាទាស់ ចរិកក្តាប់ក៏មាត់តកប្តីកង់អីនោះ ដូច្នោះអំណាចស្ទាបរស់នៅលើប្រធានវៈ អានេះក្នុង ជួរចល័តនៅលើប្រធានកង់ធំហ្នឹងហើយ ប្តីក៏ដួនកាលគេមាន មានដែរៗមានថា ប្រវត្តិរូប ពីខាងក្នុងហ្នឹងម៉ោ អាហ្នឹងក៏មានដែរ គេស្រាវជ្រាវម៉ោថាមាននិទ្ទាការអី លន់ ណុល លន់អី ទាហានអី ពីសន្តិមថាសម័យអញ្ចឹងទៅណា អាហ្នឹងក៏មានដែរ មិន មែនថាទំនាស់តែ តែភាគច្រើនហ្នឹង គឺតែមួយមេហ្នឹងអត់បានម៉ង់ ។

ដានី : ដូចជាគេអត់ចូលចិត្តអីហ្នឹង អាហ្នឹង?

សៅ : ហ្នឹងហើយ! ដួនកាលកាត់ហ្នឹង ហើយដូចគ្នាដែរគឺនៅក្នុងហ្នឹងគឺ ធ្វើការអីដូចជុំជាមួយ សហករណ៍អីដែរ ជាមួយសហករណ៍ក៏មិនខុសគ្នាដែរ ប្រធានសហករណ៍ហ្នឹងកាត់ មិនពេញចិត្តអកណាហើយហ្នឹងគឺ មានសិទ្ធិ ដូច្នោះអំណាចនៅត្រង់ហ្នឹង អត់មានប្រព័ន្ធ តាមដានណាដែរអត់មានទេ ។

ដានី : ព្រះអង្គកាលជំនាន់ហ្នឹង បាត់ខ្លួនច្រើនដែរឬអត់ ក្នុងកងចល័តដែលព្រះអង្គធ្លាប់ធ្វើការ ជាមួយហ្នឹង?

សៅ : កងចល័តនិយាយសាធុទៅមិនសូវជាច្រើនទេ មិនដល់១០ ភាគរយនិយាយសាធុព្រោះ កម្លាំងហ្នឹងកម្លាំងផលិតស្រូវសំបើមណាស់ ស្រូវគឺថាចាប់ពីយើងនេះទៅព្រៃណានេះៗ ចប ស្មៅណានេះចប ទំនប់ខែនដោនអីហ្នឹងទប់ដោយដៃទាំងអស់ ប្រព័ន្ធប្រឡាយឈើ ត្រង់ ដូច្នោះកម្លាំងនេះកម្លាំងសំខាន់ណាស់ នឹងហើយទាល់តែចបអីមែនទែន ហើយដល់ ឆ្នាំ៧៧ហ្នឹងៗដកអស់ច្រើនណាស់ រើសកងទ័ព យកទៅទប់ទល់ព្រំដែនខាងកើត ហ្នឹងគឺ ម៉ោខាងបាត់ដំបងរទេះភ្លើង អាហ្នឹងដាក់ហ្នឹងហើយរើសគឺប្រកាសទៅទប់ទល់ ហើយក៏ ម្នាក់ៗក៏ពេលហ្នឹងចង់ឲ្យតែគេហៅទេ ព្រោះកងទ័ពវាឆ្លែត ហើយវាអត់ហត់ឡើយ អត់ហត់ឡើយដូចកងចល័តទេ គឺម៉ោង៤ ហ្នឹងដល់ម៉ោង១១ បានហូបបាយ សម្រាក១ ម៉ោង ម៉ោង១ ចុះ យប់ៗ ចេះពេលសម្រុកកាប់ទាំងយប់ៗ ម៉ង់មើលទៅខ្សឹបចបសកាប់ បិតៗ អ៊ូស៍ ។

ដានី : ចុះព្រះអង្គកាលហ្នឹងមានបានគេជ្រើសរើសទៅធ្វើកងទ័ពនៅខាងកើតដែរឬអត់?

សៅ : អត់! គេជ្រើសរើសតែធ្វើពេទ្យដែរ តែកាលនោះក្រុមអត់បានទៅ ។

ដានី : ចុះព្រះអង្គទំនប់ ម៉ក់ ហើន ហ្នឹងមានក្រុមកងចល័តមានទៅលើកដែរឬអត់?

សៅ : សុទ្ធតែចល័តហើយហ្នឹងៗ ហើយ កងទ័ពតិចតួចណាស់ កងទ័ពម៉ៅមើលដូចជាម៉ៅចូល  
រួមផង ម៉ៅការពារខ្លួនពួកកងចល័តខ្លួនរត់ខ្លួនអីផងអញ្ចឹងទៅណាតាមមើល ។

ដានី : ករុណា!

សៅ : ហ្នឹងហើយតិចណាស់ សុទ្ធតែកងចល័តទាំងអស់ អាម៉ក់ ហើន យើងទៅហ្នឹង ហ្នឹង  
ហើយបាក់ ពេលខែវស្សាញោមវេទនាណាស់ញោម ម៉ោង១០ - ១១យប់១២យប់  
វៃកងនីតណាស់ ទប់ដើម្បីទប់ទំនប់ ម៉ក់ ហើនហ្នឹង ជួនកាលដាក់បង្កើត ហ្នឹងផុសសាំង  
ផុសសាំងយើងកាត់ធ្វើជាបង្កើតទំនប់បង្កើតហ្នឹង យ៉ាងតិច១០ ក៏ទុំ១ក្រុមហ្នឹង ហើយជួន  
កាលដាក់ដីទៅដាក់ខុសបង្កើត ហើយអ្នកកែកែចេះតែកែទៅ វាហួសកម្លាំងៗ ឥតទប់មា ។

ដានី : ទំនប់ ម៉ក់ ហើន ពីត្រឹមណាដល់ត្រឹមណាទៅ?

សៅ : ពីត្រង់ហ្នឹងទៅ ទៅទល់យើងគេហៅថា យានៗ ហ្នឹង ពីយានហ្នឹងទៅទល់ភ្នំម៉ក់ ហើន  
វែងដែរ វែង ។

ដានី : លើកប៉ុន្មានទៅ ពីឆ្នាំណាដល់ឆ្នាំណាបានហើយ?

សៅ : ឆ្នាំដូចលើក៧៦ - ៧៧ ។

ដានី : ឆ្នាំ៧៧ហើយ?

សៅ : ៧៧ហើយបច្ចុប្បន្នហើយ ។

ដានី : ព្រះអង្គ ដូចជាមានខាងអ្នកដឹកនាំអីដែលគេចុះម៉ៅមើល ម៉ៅទស្សនៈកិច្ចប្រកួតយ៉ាងម៉េច  
ដែរ ដូចជាខាងភូមិភាគកណ្តាលខាងត្បូងអីគេមានដែរចុះម៉ៅមើលទេ?

សៅ : ដូចជាៗមិនដែល ស្គាល់ត្រឹមតែគេថាកងពលៗដូចជាសមាសភាពត្រឹមយាយ ស្ន  
ហ្នឹងប្តូរក៏ភាពម៉ៅពីនិរតីហ្នឹង ហ្នឹងឃើញប៉ុណ្ណឹង ដូចមិនមានឃើញមាន គ្រាន់តែមានតែ  
ឡានៗយើង ឡានអាស៊ុលអាស៊ុបហ្នឹងឯងម៉ៅដឹកស្រូវច្រើន ហើយដល់ពេលច្រូតហ្នឹង  
បានហូបដែរ គឺគេឡើងឲ្យដល់៣កំប៉ុង រដូវច្រូតកាត់ ។

ដានី : ពេលរដូវច្រូតកាត់ហ្នឹង ប្រមូលដល់ហ្នឹងយើងបានហូប?

សៅ : បាន៣កំប៉ុង ។

ដានី : ចុះព្រះអង្គកាលជំនាន់ហ្នឹង ព្រះអង្គធ្លាប់បានដូចថាយើងអើបែកពីឪពុកម្តាយអញ្ចឹង បានទៅលេងជាមួយឪពុកម្តាយដែរឬក៏អត់ទេ?

សៅ : ណែ! អត់មានទិកាសទេ កាលដែលអាត្មា ឆ្នាំ១៧៧៦ អាត្មាកាលហ្នឹងកើតជំងឺក្រុន គេដឹកម៉ោមន្ទីរពេទ្យមន្ត្រីលុបរឺយើង ប៉ុន្តែមន្ទីរហ្នឹងអត់មានអាមន្ទីរពេទ្យជប៉ុនយើងសព្វថ្ងៃ ទេ ជួររម័ន ជួររមន្ត្រីលុបរឺចាស់ហ្នឹងយកដាក់អ្នកជំងឺ ហើយដល់ពេល អាត្មាចាំបានដូចជា១១០ ១១៦ ឆ្នាំ១៧៧៦ ហ្នឹងប្រហែលប៉ុន្មានជា១១០ ធ្លាក់រំហើយហើយហ្នឹងក៏ចេញពីពេទ្យទៅ បានសុំសំបុត្រពេទ្យ ដាក់ថាសុំទៅរកថ្នាំបុរាណនៅភូមិដំបូកក្នុងហ្នឹងមួយអាទិត្យ ហ្នឹងក៏គេដាក់សំបុត្រហ្នឹងទៅ បានយើងធ្វើដំណើរទៅបានមានបាយហូបតាមផ្លូវ បើអត់សំបុត្រហ្នឹងត្រូវមានគេចាប់គេចង ចោទប្រកាន់គ្រប់សព្វប្រការ ហ្នឹងតាំងពីហ្នឹងហើយម៉ាក៏អត់ដែលដួបជុំគ្រួសារទៀតទេ ជំនាន់សម័យហ្នឹង ។

ដានី : ចុះព្រះអង្គដល់ពេលបែកឆ្នាំ៧៧៧ហើយ ពេលដែលដូចថាយើងជ្រួលច្របល់ពេលហ្នឹង យួនចូលមកដល់ភ្នំពេញ ហើយរត់ម៉ោមអញ្ចឹង កាលហ្នឹងម៉េចបានកងចល័តអត់មានបែកខ្ញែកគ្នា អត់រត់ចេញ?

សៅ : ដូចអាត្មាជំរាបអញ្ចឹង ពួកកម្លាំងលៃបែកពីទីក្រុងភ្នំពេញហ្នឹង ដោយមានស្នូលមេៗដូចជាលោក សូរ ហុន ដូចជា ពេជ្រ ជឿន លោកអឺ គ្រួសារកាត់ឈ្មោះ ម៉ីន សៃៗ ហ្នឹង ហើយនឹងលោក នី កនៗ ដែលមេធំៗមានលោកនី កន ហើយនឹងលោក សូ ហុន មានពេជ្រ ជឿន ហ្នឹង ហើយនឹងមានណែពូ ខុន នេះឈ្មោះអីទេ ហៅលោក ខុនៗ ស្តីមានចាន់ យូរ៉ាន់ អើមិនមែនតា ចាន់យូរ៉ាន់ទេ មួយទៀត ដូច្នោះកាត់ ម៉ោៗចងក្រងប្រមូលកម្លាំងចល័តហ្នឹងរត់ រត់បានមាំស្រុកខ្លះដែរ ពេលដែលយួន ចូលម៉ោដល់ហ្នឹង អ្នកណាអត់រត់ភាគតិចដែលមិនព្រមមកតាមគេហ្នឹងក៏ រើសបំរាស់រត់ រត់ចូលម៉ោខាងតំបន់ដែលថាមករកស្រុកឪពុកម្តាយវិញនោះណាបានតិច ថា១០ ភាគរយចុះប៉ុណ្ណឹងឯង ក្រៅពីហ្នឹងកាត់ចងក្រងយកទៅបំពាក់អារុធ្នឹង ដូចអាត្មាជំរាប ខាងដើម ។

ដានី : ចុះព្រះអង្គពេលហ្នឹងដូចថាៗ ព្រះអង្គចូលទៅក្នុងកងណាពីដំបូង?

សៅ : ដំបូងគេរៀបជា ក្លាយពីកងចល័តម៉ោគេហៅថាកងឈូប ដូច្នោះកម្លាំងហ្នឹងដដែល កម្លាំងក្រុម ពួកចាស់ដដែល គ្រាន់តែថាបន្ថែមថ្នាក់ដឹកនាំម៉ោ ហើយប្រែពីកងហ្នឹងទៅជាកងឈូប ដំបូងកែទាំងអស់អត់មានបង់ទេ គ្រាប់ហ្នឹងញុកមួយគ្រាប់ៗ ប្រមូលកម្លាំងអស់ហ្នឹងមកទប់ មាំជួរដល់យើងស្ទឹងសំរោង អូរតូច អូរជ្រៅនេះ ។

ដានី : គេហៅអូរជ្រៅ?

សៅ : ហ្នឹងហើយ! ទប់ហ្នឹងទប់ដល់ខាងនោះណា! យួនអត់ទានឆ្នុងទៅបានទេ អត់ទានឆ្នុងទៅរក្ខា  
ទៅរហូត ម៉ក់ ហើន អញ្ជឹងទៅ ដូច្នោះហ្នឹងខាងកម្លាំងខាង គេថាខ្លាំងហ្នឹង នៅតែតាម  
ដូរជាតិលេខ៥ហ្នឹងរហូតទេ ឯទៅសំរោងក៏ទៅអត់បាន ដូច្នោះយកកម្លាំងពួកចល័តហ្នឹង  
ដែលមាំ ហើយនឹងពួកកម្មករៗ នៅតាមរោងចក្រភ្នំពេញ ដែលពួកកម្មករហ្នឹងម៉ៅ  
មាំចំនួនបួកក្នា បួកក្នាហ្នឹងកម្លាំងតាំងពីហ្នឹងពង្រាយទៅដល់ប៉ែលិននោះ ។

ដានី : រាយយើងរាយជាខ្សែ?

សៅ : ពរ! រាយដល់ស្រែអន្ទក់ ដល់ប៉ែលិនអញ្ជឹងទៅ ហើយកម្លាំងសេសសល់ប៉ុន្មានហ្នឹងក៏  
ប្រមូល ដូចថាអ្នកណាម្នាក់ចេញពីខ្មែរក្រហម រត់ម៉ៅហ្នឹង អ្នកណាដែលទៅខាងនោះ  
ក៏រៀបកម្លាំងហ្នឹងទប់ស្កាត់ ដល់តែខែប៉ុន្មានទេ អាត្មាចាំអត់បាន ដូចជាខែ៦ ខែ៧  
ហើយបានកម្លាំងខាងយួនហើយ ឬកម្លាំងទុក្ខរុញៗដល់ព្រំដែន ។

ដានី : ខែ៦ ខែ៧ ឆ្នាំ៧៧ដដែល?

សៅ : ៧៧ដដែល រុញៗដល់ ដូច្នោះតាំងពីខែ១ទៅ អត់ទានធ្វើអីកើតទេ នៅយើងមាំជួរ  
យើងដងស្ទឹងសំរោង កុកកូចកុកធំអីហ្នឹង ម្នាងស្ទឹងម្នាក់ហ្នឹង ពួកហ្នឹងនៅខាងនោះ ពួក  
នេះនៅខាងនេះទៅ ឃើញគ្នាបាញ់ស៊ីគ្នារាល់ថ្ងៃអញ្ជឹងទៅ ហើយក៏ឯងនាំៗកម្មករអី  
ហ្នឹងក៏កាត់ដាក់ស្នាក់ការកម្លាំងដឹកជញ្ជូន កងស្មែងគេហៅថាកងស្មែងនោះ អ្នកណា  
រហូសអីគេសែង ខ្មោចហរណ៍ថាពិតៗដល់ស្នាក់ការមួយទៅ សែងបន្តទៀតទៅ មិន  
ស្រួលៗទៅដាក់នៅមូលដ្ឋានខាងក្រោយម៉ូយើងអូរស្រឡៅអីនោះមន្ទីរពេទ្យបន្តែក ។

ដានី : នៅណា?

សៅ : នៅអូរស្រឡៅយើងដូរទៅមាំខ្សែហ្នឹង គេហៅថាភូមិអូរស្រឡៅ ដំបូករិលអីហ្នឹង អូរ  
ស្តុរអីហ្នឹង ។

ដានី : អ៊ូ! ស្គាល់ហើយ ។

សៅ : ហ្នឹងកម្លាំងយើងរ៉ៃនៅជួរមុខ ប៉ុន្តែស្នាក់ការពេទ្យនៅនោះ ហើយដូច្នោះដឹកជញ្ជូនអ្នក  
រហូសហ្នឹងគឺដោយកងស្មែងសុទ្ធសាធតែតំណាង ញោមនេះទៅផ្តាំទៅ អ្នកផ្តាំហ្នឹងបន្ត  
ទៅថ្មពួកទៀតទៅ ហ្នឹងហើយមិនថាយប់មិនថាថ្ងៃ ដូច្នោះចាំទទួលពីនេះទៅ អត់មាននេះ  
ទេ ។

ដានី : កាលហ្នឹងយើងបែងចែកជាកងពលជាអីឬនៅ?

សៅ : កាលប្តឹងអត់ទាន់ទេ ដល់ទៅរៀបៗ ព្រំដែន ។

ដានី : ករុណា!

សៅ : ពរ! រៀបៗ ដែលធ្លាប់បែកបាក់ហើយ រៀបឯព្រំដែន ជួរមាំឡៃ ភ្នំបឹងប៉េង ។

ដានី : ករុណា!

សៅ : ប្តឹងហើយទៅរៀបប្តឹង ប្តឹងរៀបខាងពូ កន ប្តឹងក៏រៀបខាងប្តឹងទៅ ហើយខាងនេះ ក៏មានឯកខត្តម សុខ ភាព នេះគាត់រៀបខាងនេះម៉ោ ។

ដានី : ករុណា!

សៅ : ប្តឹងហើយ ក្នុងប្តឹងក៏មានពូ កន ហើយមានរងៗ កងដូចជាតាពុទ្ធ តាអីប្តឹងទៅទៀត ទៅ ហើយខាងនេះក៏រៀបបានកម្លាំងប្តឹងហើយរៀបកម្លាំងពិសេសខ្លួនអាត្មាផ្ទាល់ប្តឹង ទៅដកដូចជាពារៈ ។

ដានី : ពារៈ?

សៅ : ពរ! ពារៈៗ ប្តឹងពីមាំឡៃៗ ប្តឹងដល់ពារៈ ដែលដល់ព្រំដែនប្តឹង១៩០០ ខែ ប៉ុន្មានទេចាំ មើលខែៗ៥ ហើយ ចូល៧៦ ហើយ ប្រហែលខែ១២ ទៅ១ ៧៥ ប្តឹង ដូច្នោះខាង អាត្មាប្តឹងប្រហែលជាពារៈដក ដឹកយកទៅចុះអូរអង្រែរៗ ដែលខាងលិចអន្លង់វែង បន្តិច ។

ដានី : ករុណា! ស្គាល់ៗ ។

សៅ : ប្តឹង! ព្រោះកាលប្តឹងខាងកម្លាំងអាត្មាប្តឹងគេដកទៅប្តឹងគឺ ដោយខាងលោកនួន ជា គាត់បើកច្រកខាងនោះមួយ លោក អៀង សារី ឯកខត្តម អៀង សារី ប្តឹង ។

ដានី : ករុណា!

សៅ : គាត់បើកច្រកមួយខាងនោះ ថ្នាក់ដឹកនាំ បើកច្រកចេញពីភូមិច្រាប់ ពីថៃទៅ នៅស្រុក នៅខេត្តស្ទឹងត្រែង ប៉ុន្តែចុះតាមសុខៈ ទៅខាងភូមិច្រាប់ ភូមិសាវែងប្តឹង ភូមិដែលគេបោះ បង់ចោលនៅថៃប្តឹង តែយើងនៅទឹកដីខ្មែរទេ តែព្រំប្រទល់គ្រង់ប្តឹង ដូច្នោះគាត់ទៅ បើកមន្ទីរច្រកមួយគ្រង់ប្តឹង របស់លោក អៀង សារី ។

ដានី : គេហៅមន្ទីរអីគេគ្រង់ប្តឹង?

សៅ : អើ! ប្តឹងគេហៅថាមន្ទីរទឹកធ្លាក់អត់មានលេខទេ ។

ដានី : ហៅមន្ទីរទឹកធ្លាក់?

សៅ : ហ្នឹងហើយ មន្ទីរទឹកធ្លាក់ហ្នឹងគឺវាមានអាក្រែងចន្លោះភ្នំហ្នឹង មានទឹកធ្លាក់ អូរអង្រែរ  
នៅអាក្រែងទឹកធ្លាក់ហ្នឹង ហើយលោក អៀង សារី កាត់បើក ដោយបើកដូរភ្ជាប់ពី  
ខាងតាម៉ុកម៉ៅដងៗ សហការណ៍ជាមួយតាម៉ុក ។

ដានី : ករុណា!

សៅ : ហើយកម្លាំងខាងលោក អៀង សារី ដល់មែនទែនទៅត្រង់ហ្នឹងផង កាត់ ដូចជាកន្លែង  
ហ្នឹងដូចជាមន្ទីរទេ ប៉ុន្តែកាត់ក្របក្រងដូចជា អប់រំនយោបាយពួកកងទ័ព របស់តាម៉ុក  
ដែលជាមូលដ្ឋានចាស់ហ្នឹងផង ហ្នឹងហើយកាត់ប្រមូលទៅហ្នឹង ហើយឆ្នាំ៧៦-៨០-  
៨១អីហ្នឹងលោក ទួន ជា ទៅបើកសាលានយោបាយនៅទីនោះ ហ្នឹងហើយ ម៉ែក  
កាត់បានចូលរួមដែរ ទួន ជា អប់រំថ្នាក់កម្មាភិបាលៗហ្នឹង អប់រំមានមន្ទីរមួយអប់រំ  
ប្រកស្ទឹកចាកហ្នឹង កាត់ទៅអប់រំប្រហែលជា៣ខែ ហើយត្រង់ហ្នឹងកាលលោក អៀង សារី  
បើកហ្នឹងគឺ កន្លែងទទួលភ្ញៀវបរទេសផង គឺពួកមានអាឡឺម៉ង់ មែនទែនឲ្យតែ  
ភ្ញៀវពួកបរទេស មិនមែនថាតែចិនទេណា គឺដប៉ុន្តែមានទៅដែរ ជាគណៈៗកន្លែងហ្នឹង  
គឺពួកអាគ្នាទៅហ្នឹងគឺការពារ ម៉ារ៉ុវៈជាន់ពីរវៈហ្នឹងគឺការពារនៅតែដោះលេខបូកហ្នឹង  
នៅមន្ទីរទឹកធ្លាក់ហ្នឹង ហើយភ្ញៀវទៅអី ពួកអាគ្នាហ្នឹងក៏កេកាត់ពីទ័ពហ្នឹងចូលមន្ទីរលោក  
អៀង សារី គាំទ្រពិពេលនោះម៉ៅ ហ្នឹងហើយ ។

ដានី : ហ្នឹងគេហៅ ដោះលេខបូក?

សៅ : ដោះលេខបូក ហ្នឹងកន្លែងអាគ្នានៅហើយ ហ្នឹងមានលោក សួរ ហុន កាត់នៅហ្នឹង ប៉ុន  
តែថាចូលទៅជ្រៅកន្លែងទឹកធ្លាក់នឹង ដូចជាអៀង សារី ខៀវ សំផន គ្រួសារលោក ខៀវ  
សំផន ឈ្មោះអី ម៉ង រិន ហ្នឹង កាត់ទឹមរើកន្លែងដែរ នៅដល់៨២ ខែ៦ បាន  
រើប្រគល់ទឹកដីហ្នឹងឲ្យតាម៉ុកវិញ ។

ដានី : ករុណា!

សៅ : ហើយបានពួកអាគ្នាអីនេះ ពួកកម្លាំងមន្ទីរទាំងអស់នេះម៉ៅម៉ៅឡើវិញ ខែ៦ ១៩៨២ ។

ដានី : ករុណា!

សៅ : ហ្នឹងហើយ ។

ដានី : ហើយម៉េចទៀតទៅព្រះអង្គ?

សៅ : ហ្នឹងហើយ អាគ្នាដល់ពេលម៉ៅៗដល់ម៉ៅឡើនេះ សម្រាប់ដល់ខ្លួនអាគ្នាក៏អៀង សារី  
នេះចាប់មួយក្រុម ១៩៨៣ ខែ៤ កាលនោះខ្មាំងវ៉ែដណ្តើមយកប្រកបំការករភ្នំត្រែត

នេះអស់ហើយ ត្រូវដាច់ៗ ប្រពន្ធដីកដេញពីខាងប្រទេសថៃម៉ែ ដាច់អស់កម្លាំងកង  
ពល ៥ ១៧ នេះ មួយកងពលនេះៗ ប្រចាំមុខសញ្ញាទាំងអស់ហ្នឹង ទាំងអស់ៗ ទល់គ្នាទាំង  
អស់នេះក៏កងពល ៥ ១៧ ហ្នឹង ដែលមានលោក យន ជាប្រធានកងពល លោក ខុល  
សារឿន ដែលនៅសព្វថ្ងៃនេះ នៅស្វាយនេះជាអនុ ។

ដានី : ករុណា!

សៅ : ហ្នឹង! ហើយដល់ពេលដាច់នេះ លោក អៀង សារី កាត់ បានឲ្យមិត្តថៃម នោះកាត់  
ស្លាប់ហើយ ឡុង ថៃម ។

ដានី : ឡុង ថៃម?

សៅ : ហ្នឹងហើយ ស្គាល់ ឡុង ថៃមដែរ?

ដានី : ករុណា!

សៅ : ហ្នឹងហើយ គឺកាត់នោះប្រធានហើយ អាគ្នាហ្នឹងក៏ជាបន្ទាប់កាត់ដែរ អៀង សារី ចាប់  
ម៉ៅឲ្យទូរលេខសម្រាប់ទាក់ទងណា អាវ៉ែដៃ វ៉ែមូនីបហ្នឹងណា ម៉ៅចុះជួយសម្រួលច្រក  
ខាងព្រំដែនថៃ ផ្សារភ្ជាប់ពីកម្លាំងហ្នឹងទៅលោកតា អៀង សារី ។

ដានី : ករុណា!

សៅ : ហ្នឹងហើយ ដូច្នេះពួកអាគ្នានេះមួយក្រុម ម៉ៅប្រហែលជា ១០ នាក់ មានក្រុមទូរ  
លេខនេះហើយ លោកថៃមនេះកាត់ជាមេដឹកនាំមកផ្សារភ្ជាប់ៗ គឺសំខាន់ហ្នឹងគឺ វ៉ែដៃបែក  
បាក់អស់ហើយ ក៏កម្លាំងហ្នឹងក៏មិនដឹងត្រង់ណាទេ ហើយម្យ៉ាងទៀតហ្នឹងខ្លាចចូលនឹង  
ខាងភាគី TP ផង ខ្លាចចូលទៅប៉ារ៉ាផងណា ដូច្នេះវាដាច់រយៈហើយ ព្រោះបែកតាំង  
ពីចំការករនេះទៅទល់គ្នាយើងឡាក់៣២ ខាងជើងបឹងត្រកូននេះណា ហ្នឹងគឺ ៥ ១៧ កាត់  
អ្នកកាន់កាប់ ដូច្នេះអាគ្នាម៉ៅហ្នឹង ម៉ៅចុះត្រឹមបឹងត្រកូននេះ ឡាក់៣៣-៣៤ ហ្នឹង  
ម៉ៅហ្នឹងក៏សម្រួលៗ បាន បើកច្រកថៃ បាន ហ្នឹងហើយដឹកដេញស្បៀងអាហារ  
គ្រាប់រំសេវដីចុះតាមហ្នឹង ។

ដានី : ករុណា!

សៅ : ហ្នឹងហើយ ឯក្រសួរយុទ្ធជនក្នុងកងពល ៥ ១៧ ហ្នឹងខ្លះក៏ទៅជុំ ។

ដានី : ករុណា! ទៅជុំណាទៅ?

សៅ : កាលហ្នឹង ខ្លះក៏ទៅជុំថ្មី ជុំកាកបាទក្រហមហ្នឹង ។

ដានី : ករុណាៗ!

សៅ : ហ្នឹងហើយ កាកបាទខ្លះទៀតក៏មានការខំខានលោក អៀង សារី ដែលណា ចាប់ឲ្យដឹក  
យកទៅដាក់នៅម៉ាឡៃ ម៉ាចំនួន ហើយក្រោយបានប្រមូលគ្នាបណ្តើរៗ បានបំបែកទៅ  
ប្រមូលគ្នានៅអូរស្រឡៅយើងហ្នឹង ។

ដានី : ករុណា!

សៅ : ហ្នឹងហើយ នឹងខានកម្លាំង៥១៧ ហើយអាត្មាក៏មានភារកិច្ចអ្នកទំនាក់ទំនង ។

ដានី : ទំនាក់ទំនងយ៉ាងម៉េចព្រះអង្គ?

សៅ : ទំនាក់ទំនងរវាងថៃនឹងគឺថាបើមែនទែនទៅបើយើងហៅភាសាសាមញ្ញគឺថាម្ចាស់ប្រក គឺ  
អ្នកទំនាក់ទំនងហ្នឹងគឺសម្រួលការទាំងអស់ក្នុងរវាងក្រុមសារអីនៅឯម៉ាឡៃនោះ ត្រូវការ  
ឡើងម៉ៅហើយប៉ុន្មានខែអីមានការឡើងអីទៅលើក្រុមសារអី គឺអាត្មាហ្នឹងអ្នកទំនាក់  
ទំនងឡាន រត់តាមដីថៃហ្នឹង ។

ដានី : ករុណា!

សៅ : រត់ទៅប្តីអ្នករួស ។

ដានី : ករុណា!

សៅ : រួសណាថ្នាក់កម្មាភិបាលទៅ ថ្នាក់មេបន្តិចទៅក៏យើងហៅឡានពេទ្យយើង តែបើយុទ្ធ  
ជនអីធម្មតាបន្តនៗ ហៅកាកបាទក្រហម ដេកក្រោយដាវហ្នឹង នឹងទំនាក់ទំនងខាងហ្នឹង  
ហើយដល់ពេលអាត្មាចល័តដែរ ជួនកាលទៅក៏ម៉ៅប្រចាំការម៉ាឡៃ ជួនកាលដកពី  
ម៉ាឡៃទៅអាណត្តិរាជរដ្ឋាភិបាលយើងនេះ ហៅថាប្រកបកករណ៍!

ដានី : ករុណា!

សៅ : ហ្នឹងហើយ! មែនទែនទៅ អាត្មាតាមសភាពការណ៍អាត្មាគឺ លោក អៀង សារី អៀង  
រុំធី ។

ដានី : ករុណា!

សៅ : អៀង រុំធី កូនកាត់ បងរុំធីហ្នឹងហើយគឺអាត្មាជាប់ជាមួយកាត់ហ្នឹង ហើយដល់អាត្មា  
គឺគាត់រុញអាត្មាដាក់ទៅហ្នឹងហើយ ចង់និយាយថាគឺហ្នឹងទំនាក់ទំនងប្រកថៃនឹងខ្មែរ  
អាកម្លាំងយើងចេញចូលរាល់ប្រាក ប្តីសភាពការណ៍ព្រំដែន ខ្មែរយើងមានទៅលួច  
ទៅប្តី ប្តីកេចោទប្រកាន់អីអញ្ចឹងទៅ ប្តីក៏ចូលដីកេដីអី ទៅទាំងឯកសណ្ឋានទៅ  
អាជ្ញាធរថៃកេចាប់អីទៅមានអាត្មាហើយ គេអ្នកទំនាក់ទំនងហៅថាគណៈទាក់ទង ហ្នឹងគឺ



អញ្ជឹងអាត្មាហ្នឹង បង្រួមតិចចុះ ហើយដល់ពេលអើផ្តាច់ខ្លួនយើង អាត្មានៅមាំឡៃ  
ហើយនៅមាំឡៃហ្នឹងក៏មិនបានចូលបំរើអី ចូលសមាហរណកម្មអីទេ គឺថាផ្តាច់ខ្លួនឯង ។

ដានី : ករុណា!

សៅ : ហ្នឹងហើយ អត់ទៅបំរើ ឈប់ទៅបំរើនិន្ទាការនយោបាយខាងនយោបាយ គណៈបក្ស  
ណា ឬក៏ទៅបំរើយោធាអី នៅក្នុងក្របខ័ណ្ឌយើងទាហានបង្រួមបង្រួមគ្នាហើយហ្នឹង អត់ទេ  
លះបង់ទាំងអស់ អត់ ម៉ៅដុះអាត្មានៅខាងកើតនេះ អាត្មាបានព្រាម ដុះខាង លិចនេះ  
កាលហ្នឹងព្រាមនាំម៉ៅស្រុកកំណើតគាត់ហ្នឹង ដុះនេះព្រាមនៅខាងកើតនោះ  
ខាងកើតហ្នឹងខាងកើតសាលារៀននេះ ។

ដានី : អ៊ូ!

សៅ : ហ្នឹង ហើយកាលព្រាមហ្នឹងទៅ ហើយដោយឡែកដែលបួសនេះគឺមានខបនិស្ស័យព្រះ  
ពុទ្ធសាសនាហើយតាមដែលអាត្មា មើលណាមិនបានហៅថាមានបំណុលអ្នកណា ឬក៏  
ខ្លះសមត្ថភាព ធីកស៊ីចិញ្ចឹមកូចេរូបខ្លួនឯងទេ ។

ដានី : ករុណា!

សៅ : ឬក៏អត់មានកើតរោគសេដាអីទេ ឬក៏មានទោសខាងរាជការអីអត់ទេ ។

ដានី : ករុណាៗ!

សៅ : នឹកៗនឹងក៏បើយើងនិយាយភាសាធម៌ហៅថា ខបនិស្ស័យនឹងស្បៀងជ័យវ័រហើយ ណាស់ ។

ដានី : ករុណា!

សៅ : ដល់ពេលហ្នឹងឯងក៏ប្រាប់ព្រាមហ្នឹង អតីតក្រសួងហ្នឹង ប្រាប់ថាខ្ញុំបំបួសហើយ ហើយ  
គាត់ថាអើបើបានបួសគាត់អរហើយ គាត់ដើរមករកវត្តហ្នឹង មករកលោក ស្មាល  
ហ្នឹងៗ ។

ដានី : ករុណា!

សៅ : ហើយក៏គាត់ហ្នឹងនាំ ព្រាមកេកម្តាយហ្នឹងហើយគាត់ក៏អីហ្នឹង កូនចៅបងប្អូនអាត្មាម៉ៅ  
ក៏ទៅបួសវត្តស្វាយចេក បួសហ្នឹងគឺដោយគាំទ្រចិត្តថាបួសគឺដោយសារតែព្រះខែទេ  
យើងចាំមាំត្រីមាសហ្នឹង ។

ដានី : ករុណា!

សៅ : ចាំវស្សាមាំវស្សា បានព្រះខែទេ ដើម្បីទូន្មានអារម្មណ៍ហ្នឹងណា ឲ្យវានឹងនរវាមានការ  
ហៅវាឆឹងឆឺឆុលមិនបានពិចារណាដូរធម៌ហ្នឹង ដល់បួសទៅហើយហ្នឹងក៏ចេះតែនៅទៅ

ហើយបានប៉ុន្មានខែហ្នឹងក៏ញាតិ ញាម ហើយនឹងគណៈសង្ឃអីហ្នឹងក៏មន្ត្រីធ្វើ  
ពិចារការតាំងពីមិនទាន់បាន១២ខែនោះ ការពិតទៅយើងនៅក្នុងព្រះពិន័យហ្នឹង៥ វស្សា  
៥ វស្សាហ្នឹងទាល់តែឆ្នាំត្រូវស នឹងហើយប៉ុន្តែដោយឡែកអត់មាន ដើរទៅរក អាត្មា  
ជាលោកហើយហ្នឹង ដើរទៅរកនិមន្តវត្តនេះវត្តនោះដែរ ដើម្បីឲ្យលោកម៉ោងទទួល ហ្នឹង  
ក៏មិនមាន ដូច្នោះបើវត្តយើងអត់ព្រះចៅអធិការវាមិនកើត ដូច្នោះតាំងពីហ្នឹងម៉ាក៏វា  
ចេះជាប់ការៈ កាលថា៣ខែហ្នឹង លាបំណន់វាទៅជាក្មេងអស់ទៅ ដល់តែមានការៈហ្នឹង  
ម៉ោងណាស់!

ដានី : ករុណា!

សៅ : ចេះតែជ្រះថ្លាទៅ ចេះតែជាប់ទៅ ។

ដានី : ករុណាសូមសួរបកទៅតិច អើព្រះអង្គពេលដែលដូចថាកាលហ្នឹង ពេលដែលបែកបាក់  
ហើយ ដល់ពេលព្រះអង្គទទួលខាងច្រកព្រំដែន ខាងទំនាក់ទំនងខាងថៃហ្នឹង កាលហ្នឹង  
កងពល៥ ១៧ យើងរៀបចំឡើងវិញយ៉ាងម៉េចដែរ?

សៅ : ណែ! ការពិតបែកតែទីតាំងទេ តែកងពលអត់រលាយទេ ។

ដានី : ករុណា!

សៅ : ហ្នឹងហើយ បែកតែទីតាំងហើយ កម្លាំងខ្នាតខ្នាយហើយ ។

ដានី : ករុណា!

សៅ : ដល់តែពេលពីបហ្នឹង កម្លាំងលោក អៀង សារី បញ្ជូនម៉ោងហ្នឹងពីបហ្នឹង ម៉ោងសហការ  
ជាមួយមេកងពលគឺលោកយនហ្នឹង ហ្នឹងហើយសហការមកបំបែកមាំវរៈសេនាធំ គឺ៤០៨  
របស់ សេរី សុបិន្ត គឺអភិបាលរង ។

ដានី : ករុណា!

សៅ : ដែលកាត់ស្លាប់ហើយ! ។

ដានី : ករុណា!

សៅ : នេះរូបថតកាត់នៅនេះមានដែរ ហ្នឹងដល់ឥឡូវបំបែកឲ្យយើងទៅចាំនៅជើងភ្នំនោះ  
បានមានកម្លាំងទន្លេសាបហ្នឹងតាំងពីហ្នឹងម៉ោងៗ កាត់មាំវរៈសេនាធំគឺ៤០៨ហ្នឹងគឺជាប់  
បាក់ ។

ដានី : ៤០៨កាលហ្នឹង?

សៅ : ៤០៨ ហ្នឹងហើយ មាន៤០៥ ,៤០៣ ,៤០១ វរៈសេនាធំ ៤វរៈសេនាធំ ។

ដានី : ករុណា! ដល់ពេលអញ្ជឹងមានបានបំបែកជាកងពល ៥១៨អីទៀតឬអត់?

សៅ : ណែ! អាហ្នឹងក្រោយទេ ក្រោយទៀត អាហ្នឹង៥១៨ហ្នឹង គឺកម្លាំងឈូបៗ ចេះតែ បង្កើតទៅ ហ្នឹងហើយ ប៉ុន្តែនេះ៥១៨ហ្នឹង ហើយដល់របស់ សេរី សុបិន្ត ហ្នឹង គាត់ទៅហ្នឹងគាត់ឡើងស្វយ័ត បានន័យថាគាត់ទទួលពីអក្ខបញ្ញាការី ប៉ុល ពត ឬក៏ សុន សេន ផ្ទាល់ គាត់អត់មានម៉ោងចំណុះខាង សុខ ភាព សួរ ហុន ព្រោះ សួរ ហុន គាត់គណៈប្រតិភូដែរ ។

ដានី : ករុណា!

សៅ : គាត់បានន័យថាក្តាប់៤៥០ នេះផង ក្តាប់៤១៨ផង ។

ដានី : ករុណា!

សៅ : អាហ្នឹងគេក្តាប់តែ២កងពលទេ ព្រោះកងពលហ្នឹងកងពលធំ ។

ដានី : ករុណា!

សៅ : ដូច្នេះរបស់សេរី សុបិន្តដល់ពេលគាត់នេះទៅ គាត់ផ្តាច់ហើយ ដាច់ពី៣២ ដាច់របស់ នាយ កន ហើយ ហ្នឹងក៏ឡើងពី សុន សេន ឬក៏បញ្ជាពី ប៉ុល ពត ម៉ែ របស់ កម្លាំង៤០៨ហ្នឹង វិរៈសេនាធំពិសេស ។

ដានី : ចុះដល់ពេលហ្នឹងគណៈកងពល៥១៨ មានការផ្លាស់ប្តូរម៉េចទៀតទៅ ដូចថា តាយន គាត់?

សៅ : ក្រោយម៉ែ តាយន គាត់ត្រូវឡើងក្នុងក្រុមនោះនៅខាងកោះកុងនោះណា! ។

ដានី : ករុណា!

សៅ : ហ្នឹងហើយ គាត់មាន ហើយដោយឡែករបៀបអានេះ អាត្មាស្មានទេណា ដែលត្រូវ ដកគាត់ទៅហ្នឹងគឺ ដោយសារថាបើយើងនិយាយថាបដិបត្តិវាមិនសូវបាន ប្រតិបត្តិវា មិនសូវបានហ្នឹងហើយ និយាយឲ្យខ្លីទៅ ។

ដានី : តាយន ហ្នឹង ០៦ហ្នឹងមែនទេ?

សៅ : តាយន អាជឿនលេខគាត់ហ្នឹងលេខ ០៦ដឹង ។

ដានី : គាត់អតីតភាពរបស់គាត់កាលពីជំនាន់ព្រះវិហារ គាត់នៅខាងមណ្ឌលភិរម៌មែនទេ អូស! កងពល៧២០ នៅមណ្ឌលភិរម៌?

សៅ : អេស! តាយនដូចអត់ដែលទៅដល់មណ្ឌលភិរម៌ទេ ប៉ុន្តែអាត្មាអត់បាន និយាយសាធ្នូទៅ នៅសម្រាកជាមួយគាត់ធម្មតា ប៉ុន្តែថាអត់ដឹងអីទេ ។

ដានី : គាត់មួយទៀត ធ្លាប់អាន ធ្លាប់សម្ភាសន៍អតីតកម្មាភិបាល ដូចជាគាត់ដៃគូជាមួយ  
តាសារឿន ០៥របស់?

សៅ : តាសារឿន ០៥របស់តា ម៉ុក ។

ដានី : របស់តាម៉ុក ។

សៅ : បើតាសារឿន ០៥ស្គាល់ តាសែន តាសានអីហ្នឹង ។

ដានី : តាសាន?

សៅ : តាសាន គាត់ជាអ្នកទានសម័យណាស់ ។

ដានី : តាសាន ០៦?

សៅ : តា ឿន ០៥ តាសានហ្នឹង០៦ តាសែន មួយដែលតាម៉ុក ចាប់ដាក់ទ្រង់ឆ្កែនៅ  
អន្លង់វែងនោះណា ។

ដានី : ករុណា!

សៅ : ហ្នឹងហើយដែលហៅថាទ្រង់ឆ្កែនោះណា តាសាន អាសារឿនហ្នឹងៗស្គាល់ ធ្លាប់ស្គាល់  
គ្នាព្រោះ១៩៩៤ អាគ្នាមិនដែលចុះសមរក្ខមីអីទេ កាលហ្នឹង ឆ្នាំហ្នឹងជាមួយសួរ ហុន  
ទាំងអីជាមួយអាគ្នាហ្នឹងបូកជាមួយសេរី សុបិន្ត បូកជាមួយគ្នាហ្នឹងអើតា សាន តាសែន  
នឹងតាសារឿន ០៥ហ្នឹង បូកគ្នាហ្នឹង ខាងតាម៉ុកម៉ៅហ្នឹង ហើយខាងម៉ៅឡែ នេះ សួរ  
ហុនដឹកនាំដ្ឋានហ្នឹង ចុះទៅនៅយើងម្នីកាន់រាប់ ចាប់ពីបរមីម៉ៅនេះ ចាប់ពី  
កាន់រាប់ចុះមកក្រោម ហ្នឹង៤៩៤ ។

ដានី : ហ្នឹងនៅក្នុងខេត្តណាហ្នឹង?

សៅ : នេះនៅមង្គលបូរី ស្រុកមង្គលបូរី ព្រំប្រទល់យើងជាប់កង្កំ ថ្មកោលខាងនោះ ពរ!  
ហ្នឹងហើយ ហ្នឹងបូកគ្នាបាន១១ខែដែរ ។

ដានី : ចុះដល់ពេល តាយន គាត់ទៅខាងកោះកុងទៅ កណៈកងពល៥១៩?

សៅ : កណៈកងពល៥១៩ហ្នឹងបែកពី សុបិន្តទៅមាន ខុល សារឿននេះឯង ខុល សារឿន  
ហ្នឹងមានចៅសុខ១ៗនៅខាង៤២យើងសព្វថ្ងៃនេះ ។

ដានី : ករុណាៗ!

សៅ : ហ្នឹងចៅសុខហ្នឹង ហើយ ឡុង ថែមហ្នឹង ។

ដានី : ករុណា!

សៅ : ហ្នឹងហើយអើ ព្រំ សួរ ។

ដានី : ករុណា!

សៅ : ព្រំ សួរ កាលប្តឹងមិនទាន់ចូលទេ មិនទាន់ពេញសិទ្ធិជាគណៈករណ៍ពេលទេណាស់ កាត់ ឡើងក្រោយទេ ព្រំ សួរ យើងនេះ ។

ដានី : ករុណា!

សៅ : ប្តឹងហើយ ប៉ែន រ៉ូវ៉ា ប៉ុន្តែប្តឹងចូលគណៈហើយណា ចូលគណៈករណ៍ហើយ ប៉ែន រ៉ូវ៉ានេះ ។

ដានី : ករុណា!

សៅ : ចូលគណៈប្តឹងមានលោក ខុល សារ៉េននេះជាប្រធានករណី ។

ដានី : កាលនោះព្រះអង្គមានតួនាទីអីដែរ?

សៅ : ប្តឹងគណៈទាក់ទងប្តឹង ។

ដានី : គណៈទាក់ទងរបស់ករណី?

សៅ : របស់ករណី ប៉ុន្តែអាត្មាមិនមែនតែចំពោះករណីប្តឹងទេ ៤៥០ នេះក៏ម៉ោងបាន ក៏ ស្រាប់តែ អៀង រ៉ុធី លោកចាត់ចែង ឬក៏សួរ ហុន អាណេនេគេថាទទួលបានស្នាក់នៅឬក៏ទទួល ភារៈកិច្ចប្តឹងម៉ោងសួរ ហុន ឬក៏ អៀង រ៉ុធី ។

ដានី : ចុះអើ! ករុណាឆ្ងល់បន្តិចម៉េចបាន អៀង រ៉ុធី ហើយ សួរ ហុន ទុកចិត្តព្រះអង្គឲ្យព្រះ អង្គទទួលខាងប្តឹង?

សៅ : កាលស្គាល់ សួរ ហុន តាំងពីអាត្មាទៅធ្វើករណីបឋមបែកទៅ សួរ ហុន ប្តឹងក៏នៅ សំរោងយើង ភូមិសំរោង កាត់នៅខាងនោះ ស្ទឹងខាងនេះ ព្រោះខាងនេះអាត់បន់ភូមិ ប្តឹងវាអត់ប្រទង់ប្រទាញ ។

ដានី : ករុណា!

សៅ : អាខាងនេះនៅខាងថ្នល់ជាតិ អាខាងនោះអូរ រៃអ្នកណាទៅក៏បាញ់គ្នាអញ្ជើងឯង ហើយ ស្គាល់គ្នាអញ្ជើងឯង ហើយដល់តែស្គាល់ដូចជាស្គាល់ជាធម្មតា ។

ដានី : ករុណា!

សៅ : ហើយដល់ពេលទៅដល់៨០៨ ដែលកាត់យកមកនៅជាមួយកាត់ប្តឹង ដកពីកម្លាំងការ ពារមកវិញប្តឹង ម៉ោងៗជាកម្លាំងមន្ទីរ អាត្មាចេះភាសាថៃ គេឲ្យអាត្មា ពី៧/២ម៉ោង ៧៥ប្តឹងនៅយើងប្រាំយ ប៉ែត ប្តឹង កាលប្តឹងថៃចេញចូលទៅអារញ្ញទៅអីប្តឹងក៏អត់ មានយើងលិខិតឆ្លងដែនដូចសព្វថ្ងៃទេ ។

ដានី : ករុណា!

សៅ : របបហ្នឹង ថៃក៏ម៉ោទៅ យើងក៏ទៅៗ ទៅមើលកុនមើលល្ខោនអីនៅជ្រុងអារញ្ញហ្នឹង ទៅហើយញោមអាត្មាហ្នឹង ញោមប្រុសគាត់ចាំភរ៉ាន់ទទួលសួរសព្វថៅកែហ្នឹងពីខាងថៃ ហ្នឹងគេដឹកម៉ោ សុកនៅមាត់អូរហ្នឹង ហើយអាត្មាក៏ចេះៗ គឺថាចេះភាសាដោយនោះ ហើយដល់តែឃើញគ្រង់ហ្នឹង សួរ ហុនគាត់ឃើញអញ្ចឹង គាត់យកមុនដំបូងម៉ោទូ គ្រាន់តែបកប្រែទេ ។

ដានី : ករុណា!

សៅ : ដល់បកប្រែទៅ ហៅថាការទទួលហៅការអប់រំរឿយៗទៅ បានឡើងនាទីឡើងឋានៈ រឿយៗម៉ោ ។

ដានី : ករុណា!

សៅ : ពរ!

ដានី : ចុះខាង អៀង សារី ដូចថាខាងអៀង សារី ខាងនួន ជា ខៀវ សំដែន គាត់នៅណា ទៅពេលហ្នឹង?

សៅ : ពេលហ្នឹងគាត់នៅអូរទា នៅកោះកុងជាមួយ ប៉ុល ពត ។

ដានី : នៅខាងអូរទា នៅខាងកោះកុង?

សៅ : ពរ! ហើយប៉ុល ពត ម៉ោនៅភ្នំប្រាក់នេះ ចំមុនសញ្ញាអាត្មានេះ អាហ្នឹងគឺ៨៨ ។

ដានី : ឆ្នាំ៨៨?

សៅ : ហ្នឹងហើយ បានម៉ោនៅនេះនៅក្រោយភ្នំត្រីហ្នឹង ហ្នឹង សួរ ហុនគាត់មកនៅហ្នឹងដែរ ហើយប៉ុនអាត្មាជាទំនាក់ទំនង យើងហៅថាទំនាក់ទំនង ។

ដានី : ករុណា!

សៅ : អាត្មាវាទំនាក់ទំនង វាមែនទែនទៅវាចូលទំនាក់ទំនងយោធា យោធាថៃនឹងយោធាខ្មែរ ក្រហមហ្នឹង ។

ដានី : ករុណា!

សៅ : ពរ! ហើយនឹងសម្រួលសភាពការណ៍អី ។

ដានី : យើងទាក់ទងខាងថៃ ខាងនេះហ្នឹង យើងទាក់ទងយ៉ាងម៉េច ផ្លាស់ប្តូរ ឬក៏គ្រាន់តែថា ប្រជាជនចេញចូល ឬមានដូចជាសំភារៈភស្តុភារអីផ្សេងទៀត?

សៅ : គឺដោយឡែកខាងដឹកជញ្ជូនម៉ោហ្នឹងគឺយោធាថៃហើយ ក៏ប៉ុនក្រៅឯកសណ្ឋាន ។

ដានី : ក្រៅឯកសណ្ឋានទេ?

សៅ : ហ្នឹងហើយ អាហ្នឹងគេដឹកជញ្ជូនទេ យើងបើកច្រក សំខាន់ថាយើងនៅត្រង់ណាទេ ត្រូវមានគណៈទាក់ទង ដូចជារូបអាត្មាហ្នឹងសម្រាប់ដោះស្រាយសភាពការណ៍ហេតុកើតឡើង យើងត្រូវទំនាក់ទំនងមានអីខ្លះ ឥឡូវយើងត្រូវពឹងអីខ្លះ ឬក៏យើងមានរឿងអីខ្លះ ឬក៏គេត្រូវពឹងអីយើងខ្លះ ប៉ុណ្ណឹងឯង ។

ដានី : ចុះកាលហ្នឹង អៀង សារី គាត់នៅមាំឡែឬក៏នៅណា ដល់ពេលបែក?

សៅ : គាត់នៅដេរ២៥ ឬក៏គេហៅថា៨៦ គាត់នៅវង្សតណាលនុជន ស្រុកវង្សតណាលនុជនថៃ ។

ដានី : ករុណា!

សៅ : គាត់ជួលដី គឺជួលដីគេមាំកន្លែងនៅស្រុកវង្សតណាលនុជនខេត្តស្រះកែវយើងសព្វថ្ងៃ ។

ដានី : ករុណា!

សៅ : ឆ្នាំ១៩៨៦ ហ្នឹងជួលសម្រាប់ៗ ប្រជុំ ។

ដានី : សម្រាប់ប្រជុំ?

សៅ : ហ្នឹងហើយប្រមូលពីនេះនោះអីហ្នឹងទៅប្រជុំហ្នឹង កម្មាភិបាលថ្នាក់រៈអីហ្នឹង ។

ដានី : ករុណា!

សៅ : តែគាត់នៅមែនទែនដេរ២៥នោះ ប៉ុន្តែនោះ ។

ដានី : នៅណាប៉ុន្តែ?

សៅ : ដីថៃនោះ ខាងខ្មែរយើងហៅថាកន្លែងដេរ២៥ហ្នឹង បើនៅថៃវិញគេហៅថា ប៉ុន្តែ ។ ប៉ុន្តែហ្នឹងភូមិប៉ុន្តែ ស្រុកកង្កែបរំន ខេត្តបាត់ដំបង ។

ដានី : ករុណា!

សៅ : ប៉ុន្តែវានៅជាប់ស្រះកែវ ។

ដានី : ករុណា! ប៉ុន្តែដីប៉ុន្តែ ពិតគាត់នៅភ្នំប្រាក់រិញ?

សៅ : ប៉ុន្តែ ពិត កាលហ្នឹងគាត់ម៉ៅនេះទេ កាលហ្នឹងគាត់នៅអូរទាវនោះ ប៉ុន្តែនៅដេរ៨៨នោះ ដេរ៨៨អីហើយបានគាត់ម៉ៅនៅនេះ ហ្នឹង៨៨ហើយដល់ពេលខាង៨៩នេះ អេស៊ី! ៩០ គាត់នៅតាស៊ី ។

ដានី : គាត់នៅ?

សៅ : ហ្នឹងហើយ! ចាល់តែពេលខាងTBនេះ ខាងជុំវ៉ារីនេះ ដោយសារបោះឆ្នោតហើយ អត់  
ចូលបោះឆ្នោតគេហ្នឹង កាត់ទៅវ៉ែក្នុងប្រាក់ហ្នឹង បាន ប៉ុល ពត រើទៅនៅអន្លង់វែង ។ ពរ  
ចេញពីហ្នឹងហើយ ព្រោះដឹងដែរការថាវ៉ែ ។

ដានី : ករុណា!

សៅ : ពរ! ខាងជុំវ៉ារីវ៉ែ ។

ដានី : ចុះបើ ឆ្នួន ជា ខៀវ សំផន អីកាត់នៅណាកាលហ្នឹង?

សៅ : ខៀវ សំផនកាល ព្រោះភាពហ្នឹងកាត់កាលដើមឡើយហ្នឹងនៅជុំក្នុងនោះ ។

ដានី : នៅជុំក្នុង?

សៅ : ប៉ុន បើថាខៀវ សំផន អីកាត់អត់ទៀងទេ ព្រោះកាត់ក្តាប់ការបរទេសនោះ ។

ដានី : ករុណា!

សៅ : ជាមួយអៀង សារីនោះកាត់អត់ទៀងទេ ប៉ុនអាកន្លែងជួនកាលទៅនៅ ជួនកាលទៅ  
ម៉ោមន្ទីរទឹកធ្លាក់ហ្នឹងទៅ មានការងារត្រូវហ្នឹងទទួលភ្ញៀវត្រង់ហ្នឹងទៅ ជួនកាលទៅនៅ  
ដរាបថា ថា នៅដីថែនោះណា ។

ដានី : ករុណា!

សៅ : ហ្នឹងជួនកាលទៅជិត ប៉ុល ពត នោះទៅៗ អូរទៅទៅ ។

ដានី : ករុណា!

សៅ : ហ្នឹងជួនកាលកាត់ម៉ោមភ្ញៀវ ទទួលសារភាំងអីនៅម៉ោងនេះ ។

ដានី : ករុណា!

សៅ : ព្រោះកាលហ្នឹងអសនៈកម្ពុជាប្រជាធិបតេយ្យនៅឡើយ ។

ដានី : ករុណា!

សៅ : ហ្នឹងហើយយើងមិនទាន់បានប្របាច់បញ្ចូលទៅជាចតុកោណ ទៅជាត្រីកោណ ដូច្នោះ  
ទទួលសារភាំងនៅម៉ោងនោះទៅ ។

ដានី : ករុណា!

សៅ : ប៉ុន ប៉ុល ពត កាត់កំរមានវត្តមានណាស់ កំរណាស់មានតែគា ឆ្នួន ជា ខៀវសំផន  
គាអៀង សារី គាឆ្នួន ជា កាត់ប្រលូកខាងអប់រំនយោបាយ ។

ដានី : ករុណា!



សៅ : ហ្នឹង ហើយឯខាងលោកគា អៀង សារីកាត់ខាងការទូតផង ហ្នឹងសេដ្ឋកិច្ច ទទួលសេដ្ឋកិច្ច ។

ដានី : ខាងអ្នកទទួលសេដ្ឋកិច្ច?

សៅ : ហ្នឹងហើយ ឯអីខៀវ សំផន កាត់មែនទែនទៅកាត់ជាប្រមុខ ។

ដានី : ករុណា!

សៅ : ប្រមុខហ្នឹងប៉ុន្តែក្រោមការចាត់ចែងរបស់ ប៉ុល ពតទាំងអស់ហ្នឹង ។

ដានី : ករុណា!

សៅ : ហ្នឹង ហើយដោយឡែកបើខាងយោធាវិញ ឯកទត្តម សុន សេននោះ សុន សេន ហ្នឹងទៅ ហើយតាមហ្នឹងហើយ ។

ដានី : កាលហ្នឹងដូច អៀង សារី កាត់មានដុះមួយនៅមាំឡែ?

សៅ : មានតាស!

ដានី : កាត់ម៉ៅនៅហ្នឹងជាប់លាប់ដែរ អីយ៉ាងម៉េច?

សៅ : ម៉ៅជានិច្ចជាកាល កាត់ល្អិតតែមានសភាពការណ៍ល្អកាត់ម៉ៅនៅហ្នឹងឯង នៅខ្លះ អត់រវល់បើអត់រវល់កាត់នៅខ្លះ ។

ដានី : ករុណា! ចុះមួយទៀតព្រះអង្គដែលជួប ហង់ ពិនហ្នឹងឬអត់ កាលពីព្រះអង្គនៅទាក់ ទង់?

សៅ : ណែ! កាលហ្នឹងអាត្មាឯងជាអ្នកទទួល ។

ដានី : ជាអ្នកទទួល?

សៅ : ព្រោះកាត់ សុរ ហុង មិនដឹងប្រើពិណ ប្រាប់ថាកម្លាំងអីៗមិនមានតែតាពិនហ្នឹងណា មានអើមីន នៅអន្លង់វែងសព្វថ្ងៃ ប្រពន្ធតាម ប្រពន្ធអ្នកទូតអីនោះណាមីន ម្យ៉ែន ម៉ៅជាមួយមីនម្យ៉ែន នៅការសំសាន់អន្លង់វែងនោះណា ។

ដានី : ករុណា!

សៅ : ហ្នឹងហើយ ម៉ៅមួយក្រុមហ្នឹងមាន ហើយនឹងមានកាត់ហ្នឹងផង តាពិនហ្នឹងផង ។

ដានី : តាពិន ប្រពន្ធតាត មីនរុហ្នឹង?

សៅ : ហ្នឹងហើយ ហើយមាននារីមីនៗហ្នឹងប៉ុន្មានទាក់ទៀត ហ្នឹងម៉ៅហ្នឹងណា ហើយកាត់ម៉ៅ ហ្នឹងក៏នៅតាមភូមិអញ្ចឹងទៅ ព្រោះវាតំបន់នេះមិនមានការបះទន្តិចអីហើយ ។

ដានី : កាលហ្នឹង សុរ ហុង កាត់ប្រាប់ព្រះអង្គថាម៉េចខ្លះ?

សៅ : អត់ ថាកម្លាំងម៉ៅពីកោះកុង ។

ដានី : កម្លាំងម៉ៅពីកោះកុងកម្លាំងរបស់ពីណាគេ?

សៅ : កម្លាំងគឺថារបស់អ្វីគឺរបស់ ប៉ុល ពត ហ្នឹង ។

ដានី : កម្លាំងរបស់ ប៉ុល ពត?

សៅ : ហ្នឹង ហើយក៏បានដឹងតែប៉ុណ្ណឹង ហើយតាខុចអីនេះជួបគ្នារាល់តែដងហ្នឹងគាត់នៅកងអី ព្រោះអាត្មាខាងដឹកជញ្ជូនអីហង កាលហ្នឹងយើងមានឡានប្រើប្រាស់ហើយ ឡានដឹក ជញ្ជូនអីម៉ៅ ហ្នឹងហើយខុចតូចកងទ័ព ដោះអីៗគឺអាត្មាហ្នឹងជាអ្នកទទួលបន្ទុកខាង ហ្នឹង ។

ដានី : ករុណា!

សៅ : ហ្នឹង ក្រោយពី១៩៧៦-៧៧ហ្នឹង មានឡានប្រើហើយ ឡានចិន ។

ដានី : ចុះអើ!ព្រះអង្គដូចថា សួរ ហុស គាត់អើដូចជាធ្វើរមកព្រះអង្គថាឲ្យកម្លាំងរបស់អីៗ ម៉ៅមានភាពិន យាយមៀនប្រពន្ធគាត់ ហើយយាយរីហ្នឹង កាលហ្នឹងឆ្នាំណាដែលគេ បញ្ជូនម៉ៅ បញ្ជូនភាពិនម៉ៅ?

សៅ : ដូច៧៧ បើមិន៧៧-៧៨ ។

ដានី : បញ្ជូនម៉ៅឲ្យនៅណាដំបូង?

សៅ : ម៉ៅនៅភ្នំប្រាក់ ។

ដានី : ភ្នំប្រាក់?

សៅ : ហ្នឹងហើយ ហើយបានឲ្យគាត់មកនៅតាមភូមិ ។

ដានី : ឆ្នាំណាបានឲ្យម៉ៅនៅតាមភូមិ?

សៅ : ម៉ៅនៅហ្នឹងបែបមិនបានយូរទេ ៣-៤ខែ ២-៣ខែ ក៏ម៉ៅនៅភូមិបង្គុលកុណៈជាមួយ ប្រជាជនតាមភូមិហ្នឹង ហើយមិនមៀនហ្នឹងគាត់មិនបានម៉ៅបោះទីតាំងទេ គាត់មាន ភ្នំនាទីចលនានយោបាយ ។

ដានី : អ្នកនយោបាយ?

សៅ : ពរ!ដោយឡែក ខុច នេះគឺម៉ៅ របៀបម៉ៅជ្រក ម៉ៅបោះទីតាំងនៅដូចជាប្រជាពល រដ្ឋយើងដូចគេដូចឯងអញ្ចឹង ។

ដានី : កាលហ្នឹងខាងអីគាត់ចាត់ឲ្យម៉ៅបោះទីតាំងនៅហ្នឹងឬក៏គាត់ម៉ៅ?

សៅ : អត់ទេ!សុទ្ធតែមាន អញ្ជូនគឺកាលហ្នឹងគឺប្រកាសៗទូទាំងជួរខ្មែរក្រហមហ្នឹង ឆ្នាំ១៩៧៨ ហ្នឹង ចុងឆ្នាំ៧៧ហ្នឹងបានប្រកាសហើយថាយើងគឺអស់ជំនួយហើយ សូម ម្ចាស់ការ ហ្នឹងគឺមានទឹកមានដីហើយ ដូច្នេះសូមប្រឹងប្រែងមាភីសេដ្ឋកិច្ចក្រសារ ហ្នឹង

ហើយមិនដឹងជាគាត់ហ្នឹងចាត់តាំងឲ្យម៉ៅនៅប្រក្រតីតាខុប ហ្នឹងគាត់ជ្រើសរើម៉ៅដោយខ្លួន  
គាត់ទេ ប៉ុន្តែគ្រង់ថាអាត្មានេះជាអ្នកនាំគាត់ម៉ៅដាក់ឡានទ្រង់ចិនហ្នឹង ។

ដានី : នាំត្រីមណាមកត្រីមណា?

សៅ : នាំភ្នំប្រាក់ម៉ៅ ។

ដានី : នាំភ្នំប្រាក់?

សៅ : ពរ! ដឹងឡានហ្នឹង ដឹកគាត់ៗមកនៅផ្ការនេះ គាត់ដាក់ម៉ៅ ព្រោះឡានហ្នឹងចេញចូល  
ព្រោះចេញចូលរាល់ថ្ងៃ ព្រោះកងទ័ពនៅតាមនេះវាច្រើន ជួនកាលដឹកនាំម៉ៅ ទៅវិញ  
ដឹកស្រូវ កាលហ្នឹងទិញស្រូវនៅតាមភូមិ ត្រូវទៅវិញផង ។

ដានី : ចុះ អញ្ជឹងសួរ ហុត គាត់មានផ្ការធ្វើអីខាង?

សៅ : អត់! អត់មានដឹងអីទាំងអស់ នេះខុបនេះបានឃើញមុខ គេថាតាខុប បានភ្នាក់ខ្លួន  
ហើយអាត្មាហៅគាត់តែព្យាហ្នឹង ។

ដានី : ហៅតែព្យា?

សៅ : ហ្នឹងហើយ ហៅតែព្យា ចុះហៅដូចធម្មតាអញ្ជឹង រឺយប៉ុណ្ណឹងហើយអាត្មាកាលហ្នឹងហៅ  
គាត់ព្យា គ្រួសារគាត់ខ្មៅ ក្រញីប ។

ដានី : ខ្មៅក្រញីប?

សៅ : ហ្នឹងហើយ គាត់សើចអាញីមអាញាមហ្នឹង ។

ដានី : ចុះព្រះអង្គអត់ដឹងប្រវត្តិគាត់?

សៅ : អត់! អត់ដឹងសោះ ។

ដានី : គាត់អត់ដែលមាននិយាយលេងជាមួយព្រះអង្គទេ?

សៅ : អត់! ហើយគាត់ខ្លះខាតអីហ្នឹង ផ្លូវអីប្តីក៏គាត់ធ្វើដំណើរពីហ្នឹងទៅភ្នំត្រីវិញគាត់ដោយ  
សារឡានអាត្មាទៅ ព្រោះអាត្មាកាលហ្នឹងអ្នកទទួលដឹកជញ្ជូននោះ ។

ដានី : ករុណា!

សៅ : ហ្នឹងហើយ ព្រោះដីយើងបានទូលាយហើយ ។

ដានី : អញ្ជឹងពេលដែលគាត់ម៉ៅនៅដល់ភ្នំហ្នឹងហើយ ក៏គាត់ទស្សនាហ៍ទៅភ្នំត្រីហ្នឹងវិញ ដែរ?

សៅ : យូរៗគាត់ទៅដែរ ប៉ុន្តែឃើញកន្លះខែម៉ៅខែអី ។

ដានី : តាខុបហ្នឹងគាត់ទៅ?

សៅ : ពរ!

ដានី : ចុះប្រពន្ធភាត់អី?

សៅ : ជួនកាលឃើញទៅដែរ ជួនកាលកាត់ទៅទិញភ្នំរ៉ែអីព្រោះនៅហ្នឹងវាឡើងពីហ្នឹងទៅនេះ ទៅវាចុះព្រំដែនថៃនោះ សាត់ស្មារហ្នឹង ទៅទិញភ្នំរ៉ែកាត់លក់អីៗរបស់កាត់អញ្ចឹង ទៅ ប្អូនយកកាត់ទៅការងារអីខាងផ្ទះក្នុងរបស់កាត់យើងក៏មិនដឹង ។

ដានី : ដូចថារបៀបកាត់លក់ដូរ កាលហ្នឹងកាត់ម៉ៅនៅហ្នឹង ដូចកាត់មានជាន់គេ មានម៉ាស៊ីន ស្រូវ មានលក់ដូរ?

សៅ : ហ្នឹងឯង ព្រោះកាលហ្នឹង អាគ្នាអីក៏មានដែរ ព្រោះគេឲ្យចែក ។

ដានី : ឲ្យចែក?

សៅ : ឲ្យចែកទាហរណ៍ថា ដូចអង្គភាពនេះត្រូវបានយកអី យកម៉ាស៊ីនស្រូវឬក៏យកគោ យន្តយកអីទៅណាស់ ព្រោះវាត្រូវគោរិនលែងអង្គភាពហើយ ព្រោះអស់លែងមាន ជំនួយហើយ ។

ដានី : ហ្នឹងជារបស់អង្គការ មិនមែនជាលុយ?

សៅ : លុយម៉ៅពី ប៉ុល ពត ខ្លះ ហើយអាស្រ័យយើងនៅតាមអង្គភាពយើងរកស៊ីផ្ទាល់ខ្លួន ខ្លះ ។

ដានី : ករុណា!

សៅ : ហ្នឹងហើយ!

ដានី : ចុះព្រះអង្គមានដឹងថាពេលហ្នឹង តាខុច ហើយនឹងប្រពន្ធភាត់ ពេលឡើងទៅភ្នំត្រីហ្នឹង កាត់មានដែលដូចដូចជាអី ប៉ុល ពត អី អៀង សារី?

សៅ : ណែ៎ចេះ! អាគ្នាទៅៗខាងជើងភ្នំ ។

ដានី : ករុណា!

សៅ : ប្រហែលជា៨-៩០០ ម៉ែត្រម៉ាក៏ឡ ។

ដានី : ករុណា!

សៅ : ហើយអាកន្លែងភ្នំពើក ភ្នំហ្នឹងកន្លែងអីពិតកាត់នៅជាមួយ សួរ ហ្នឹងហ្នឹងៗហ្នឹងហើយ កាត់ទៅឡានយប់តែការសហ្នឹង កាត់ទិញអីកាត់មិនដែលសម្រាកផ្ទះអាគ្នាទេ កាត់មក សម្រាកតែជាមួយតាសួរ ហ្នឹងហ្នឹង ហើយតាសួរ ហ្នឹង ហ្នឹងផ្ទះប៉ុល ពត ហ្នឹង បាន ន័យថាកាត់ចេញចូលកន្លែងហ្នឹងជាធម្មតា ។

ដានី : អញ្ចឹងតាខុចហ្នឹងកាត់ទៅសម្រាកកន្លែងផ្ទះ សួរ ហ្នឹង?

សៅ : ពរ! ហ្នឹងហើយ កាត់ចូលក្នុងបរិវេណហ្នឹងៗ ។

ដានី : កាត់ខុសៗហ្នឹងទៅដែរអញ្ចឹង ?

សៅ : ទៅយូរៗ ឃើញមួយដឹងដែរ ប៉ុន្តែកាត់រស់នៅសាមញ្ញណាស់អត់មានអ្នកណាដឹងទេ ។

ដានី : ករុណា!

សៅ : ប្រហែលអាត្មានៅជំនិតសួរ ហុន ហើយហ្នឹងចុះឃើញ ពួកយាយម្យ៉ាង យាយអីម៉ៅ ហើយដូចអត់ យាយម្យ៉ាង ដឹងដែរ ប៉ុន្តែពេជ្រជាងហើយហ្នឹង ធ្លាប់ទៅធ្វើទូតនៅចិន នៅអី ដឹងប្រវត្តិ និយាយសាធុម៉ៅម៉ង ម៉ៅម៉ងសែអី ប៉ុន្តែពេជ្រប៉ុនអី ហើយយើង ធ្លាប់ធ្វើការ ហើយធ្លាប់ធ្វើការ ខុប អត់ចាប់អារម្មណ៍សោះ ។

ដានី : ករុណា!

សៅ : អត់ៗ! អាត្មាអត់នឹកថា ជាមានគួរនាទីអី ស្មានតែអ្នកកម្លាំងមន្ទីរអ្នកតស៊ូចាស់អ ធម្មតា ។

ដានី : ករុណា!

សៅ : ក្រៅពីហ្នឹងដឹង ចូលម៉ៅដឹង ចាន់ យូរ៉ាន់អីម៉ៅទទួលបានអាហារពេលបាយជាមួយ អាត្មាអីហ្នឹង ហ្នឹងហើយទទួលឲ្យតែភ្ញៀវម៉ៅពិណ ភ្ញៀវថ្នាក់ដឹកនាំក្នុងជួរខ្មែរក្រហម ហ្នឹង ប្តីអន្តរជាតិ ឲ្យតែម៉ៅច្រកហ្នឹងគឺអាត្មាជាអ្នករត់ការណ៍ ជាអ្នកបំរើការ ។

ដានី : ករុណា!

សៅ : ហ្នឹងហើយ! ប៉ុន្តែដោយឡែកកាត់អត់ៗដឹងទេ ធ្លាប់និយាយលេងជាមួយកាត់នៅភ្នំត្រៃ ហ្នឹងក្តី ហើយនៅផ្តាំ ហើយធម្មតា អត់ៗ ។

ដានី : អត់ដឹងថាខុប កាត់មានគួរនាទីអី ជាប្រធានកុក្កូលស្មែរអី?

សៅ : អត់ៗ ។

ដានី : ព្រះអង្គឥឡូវហ្នឹងមានខាងតុលាការគេជំនុំជំរះខុបអីអញ្ចឹង ដោយសារព្រះអង្គ ធ្លាប់ ស្តាប់កាត់ពីមុនម៉ៅ អញ្ចឹងព្រះអង្គមានអារម្មណ៍ថាម៉ៅដែរ ដល់ពេលដឹងរឿងថាកាត់ ប្រធានកុក្កូលស្មែរ?

សៅ : និយាយសាធុអី ដល់ភ្នាក់ៗតែដឹងដល់ថ្នាក់ដឹកនាំកំពូលធ្លាប់ជួបកាត់អី អត់ភ្នាក់ផ្អើរ ទេ ។

ដានី : ករុណា!

សៅ : និយាយសាធុទៅដូចថា លោកអៀង សារី លោកនួន ជា ហើយកាត់ហ្នឹងចេះភាសា ថៃទៀតផង កាលណាភាសាថៃអាត្មាអីមិនសូវចេះសួរកាត់ហើយ ។

ដានី : សួរពិណគេ?

សៅ : សួរនួន ជា កាត់ចេះច្បាស់ណាស់ កាត់ចេះច្រើនភាសាណាស់ ។

ដានី : ករុណា!

សៅ : ហ្នឹងហើយ! ហើយអត់ភ្ញាក់ផ្អើរទេ ទោះបីជាក្រុមសារ ខៀវ សំដែងក៏ធ្លាប់នៅជាមួយ កាត់ នៅផ្ទះក្បែរៗគ្នា ។

ដានី : យាយរិនហ្នឹង?

សៅ : ហ្នឹងហើយ យាយរិនហ្នឹង កូនកាត់ហ្នឹងអាក្រក់ អាអី ហ្នឹងអត់ទោះបីជាពួកកាត់ឈឺ ឬក៏ ពួកថាគេត្រូវហៅថា ជាប់ចោទអញ្ចឹង អត់អី តែដល់ខុបនេះវាភ្ញាក់ផ្អើរត្រង់ថា ជុំម៉ៅ នៅក្បែរគ្នា អត់ដឹងប្រវត្តិចេះមួយៗ អត់ដឹង វាប្រភេទហ្នឹង ។

ដានី : ករុណា!

សៅ : ពរ!

ដានី : ហើយមួយទៀត ព្រះអង្គតាមទស្សនៈរបស់ព្រះអង្គផ្ទាល់ ព្រះអង្គយល់ឃើញថាតុលាការ ដែលគេបង្កើតឡើងដើម្បីជំនុំជំរះទោសមេដឹកនាំជាន់ខ្ពស់ខ្មែរក្រហម នឹងជនទាំង ឡាយណាដែលទទួលខុសត្រូវខ្ពស់បំផុតចំពោះទក្រិដ្ឋកម្មដែលកើតឡើងពីជំនាន់៧/៥ដល់ ៧/៧ហ្នឹងព្រះអង្គយល់ឃើញយ៉ាងម៉េចដែរ បើតាមទស្សនៈរបស់ព្រះអង្គផ្ទាល់?

សៅ : ណែ! សម្រាប់ពេលនេះណា អាត្មាបួសហើយ មិនគួរនឹងចំលើយទេ ។

ដានី : ករុណា!

សៅ : តែបើញោមត្រូវការសួរហើយ!

ដានី : ករុណា!

សៅ : អាត្មាដោយឡែក ថា ក្រៅព្រះធម៌ទៅចុះ!

ដានី : ករុណា!

សៅ : ការពិតអាត្មាបួសហើយ មិនគួរហៅថាបញ្ចេញទស្សនៈអីឬក៏មិនគួរ សមឬមិនសម ទេ!

ដានី : ករុណា!

សៅ : តែញោមកាត់មកពីស្រុកឆ្ងាយហើយ គឺថាជម្រាបទស្សនៈបន្តិចទៅចុះ ការពិតទៅ យើងឆ្លើយបានអ្វីៗ តែឲ្យបញ្ចេញទស្សនៈដល់យើងជាបួសជាព្រះសង្ឃអញ្ចឹងហើយ ហ្នឹង ដល់បញ្ចេញទស្សនៈអញ្ចឹងទៅវាប៉ះពាល់ដល់សិក្ខាបទផ្ទាល់ខ្លួនដែរ តែដោយ ឃើញមានមេត្តានុណា! ញោមកាត់ម៉ៅឆ្ងាយហើយ ចង់បានចំលើយលោកពីអតីតទេ មិនមែនពីបច្ចុប្បន្នកាលនេះទេ ។

ដានី : ករុណា!

សៅ : ហ្នឹង ដោយសារអាត្មាក៏រស់នៅក្នុងសង្គមហ្នឹង ដូចជាគេឯងដែរហ្នឹង ។

ដានី : ករុណា!

សៅ : អាត្មាជាគ្រាន់តែមានបាយ មិនដែលបបរមែនក៏ប៉ុន្តែ ធ្វើការនោះ ហើយនឹងរូបភាព  
នឹងវាៗ ចុកចាប់ណាស់ទៅហើយ ។

ដានី : ករុណា!

សៅ : ហើយចុះល្មមអ្នកដឹងទៀត ដែលកាត់មិនបានបរិភោគបាយរឹងហ្នឹង តើវាយ៉ាងណា  
នោះណា!

ដានី : ករុណា!

សៅ : ឯការកាត់ទោសនេះ បើអាត្មាៗ ថាកាត់ទោសខុច គ្រាន់តែបុគ្គលទី៤-ទី៥ ទេ ។

ដានី : ករុណាៗ!

សៅ : ហ្នឹង! ដាក់ទោសកាត់ឲ្យធ្ងន់ជាងនេះក៏មិនគួរដែរ ។

ដានី : ករុណា!

សៅ : តែបើនេះសម្រាប់អាត្មាផ្ទាល់ណា តែសិនជាអត់សោះក៏មិនគួរដែរ ។

ដានី : ករុណា!

សៅ : ព្រោះកាត់ពេលនោះមិនថាតែខុច ឬក៏អាត្មាទេ ឬក៏បុគ្គលណាទេ ក៏បញ្ហាអត់មាន  
ក្រដាសស្នាមទេ ក៏មាំមាត់នេះអីស្មើនឹងស្លាប់ស្មើរស់ ។

ដានី : ករុណាៗ!

សៅ : ពរ!

ដានី : ចុះចំពោះករណី អ្វីៗផ្សេងទៀតដែលថា ព្រះអង្គធ្លាប់នៅជាមួយកាត់ មាន  
មនោសញ្ចេតនាជាមួយកាត់ច្រើនដូចជា អីអៀង សារី អី ខៀវ សំផន ទួន ជា ដូច ថា  
ព្រះអង្គធ្លាប់រស់នៅជាមួយកាត់កាលពីអតីតកាលអញ្ចឹង ដូចថាធ្លាប់មានស្គាល់គ្នា  
មានមនោសញ្ចេតនាជាមួយគ្នាអញ្ចឹង ដល់ពេលឥឡូវកាត់ត្រូវបានគុណការគេចាប់ កាត់  
ឃុំឃាំងកាត់ជាជនជាប់ចោទ នឹងត្រូវកេកាត់ទោសឆាប់ៗនេះ ហើយព្រះអង្គ  
យល់ឃើញយ៉ាងម៉េចដែរ ?

សៅ : ចំពោះរឿងនេះ អាត្មានៅក្នុងជួរខែរក្រហមរហូតម៉ោណា! ។

ដានី : ករុណា!

សៅ : ក៏មិនកាន់ដឹងទេ!

ដានី : ករុណា!

សៅ : ព្រោះកំហុសទាំងនេះ មិនថាខ្លាំងពីណាប្តីក៏មហិច្ឆតាពីបរទេសណាក៏ដោយ ។

ដានី : ករុណា!

សៅ : ក៏ពួកគាត់ថ្នាក់ដឹកនាំនេះត្រូវតែទទួលខុសត្រូវ ។

ដានី : ករុណាៗ!

សៅ : ព្រោះម៉េចបានអាត្មាថាយ៉ាងហ្នឹងព្រោះ បានន័យថា ខណៈនោះគឺគាត់ជាអ្នកទទួលខុសត្រូវវាសនាជីវិតខ្មែរទាំងអស់ហើយ ហើយការខុសឆ្គងរបស់គាត់គឺមិនមែនថាគាត់មិនដឹងទេ អាត្មាជឿៗថាគាត់មិនដឹងទេ ដូច្នោះអាត្មាសរុបថា អីប៉ុល ពត ជាមនុស្សមួយខ្លាចបំផុតមើលអ្នកណាក៏ជាសត្រូវទាំងអស់ ។

ដានី : ករុណា!

សៅ : មើលបុគ្គលណាក៏ជាសត្រូវទាំងអស់ ។

ដានី : ករុណា!

សៅ : នេះតែបើលោក អៀង សារី គាត់មនុស្សទាន់សម័យ វត្តភ្នំវ៉ែតគាត់ឲ្យបើក នេះកាលនៅម៉ៅឡេនៅអីនេះ សុខ ភាពអីបច្ចុប្បន្នធ្វើវត្ត ពតម៉ៅឲ្យនាយកន សុន សេន រឺ វត្តខ្ពិច អាជិតផ្តាច់ខ្លួនហើយនេះហ្នឹង ។

ដានី : ករុណា!

សៅ : ហ្នឹងហើយ! ហ្នឹងដែលត្រូវគ្នាជិតបោះឆ្នោតហើយហ្នឹង បច្ចុប្បន្នធ្វើវត្តធ្វើអីនោះណា គាត់មនុស្សទាន់សម័យ ។

ដានី : ករុណា!

សៅ : បានជាដឹងថាគាត់ជាមនុស្សទាន់សម័យ អាត្មាធ្លាប់ពួកសាគាត់ ពួកសាអៀង វុធ ដែរ កាលពីរំដោះ១៩៧៥ហើយ លោក អៀង សារី គាត់ការទូតនោះ ។

ដានី : ករុណា!

សៅ : គាត់ដឹងប្រាកដ ក្រដាសប្រាកដចិនម៉ៅហ្នឹង ហើយគាត់និយាយ គាត់និយាយផ្ទាល់ គាត់ថា គេធំជាន់ឯង ។

ដានី : ករុណា!

សៅ : គេថា គ្រូប្រាំមិនឈឺកុំយកឈើចាក់ ដូច្នោះគាត់បានន័យថាគាត់ជាអ្នកទាន់សម័យ ។



ជានី : ករុណា!  
 សៅ : ហ្នឹងហើយ!មិនមែននេះទេ តែដោយមិនបាច់អីទេ តែគ្រង់ថាសំនួរមិញហ្នឹងគឺជាអាត្មា  
 ថាកូរតែពួកគាត់ជាអ្នកទទួលខុសត្រូវ ។  
 ជានី : ព្រះអង្គនេះគ្រួសារព្រះអង្គគាត់ឈ្មោះអីដែរអតីត?  
 សៅ : ញោមនេះ ញោមក្រោយ ។  
 ជានី : ញោមក្រោយ អញ្ជឹងញោមមុនឈ្មោះអីទៅ?  
 សៅ : ញោមមុនឈ្មោះ យ៉ន ភា ។  
 ជានី : យ៉ន ភា?  
 សៅ : ពរ!ហ្នឹង យ៉ន ភាហ្នឹងក៏នៅជាមួយមីនរិទ្ធិមីនអីគ្រួសារលោក ខៀវ សំផនហើយ ហ្នឹង ។  
 ជានី : អ៊ូ!ហ្នឹងៗញោម?  
 សៅ : ញោម ដើម បានគ្នានៅលើខ្នងភ្នំហ្នឹង ។  
 ជានី : ឆ្នាំណាហ្នឹងរៀប?  
 សៅ : ឆ្នាំ៨០ ។  
 ជានី : ព្រះអង្គមានកូនចៅប៉ុន្មានកាលហ្នឹង?  
 សៅ : កាលហ្នឹងបាន៤នាក់ ។  
 ជានី : បានកូនចៅ៤នាក់?  
 សៅ : ពរ! ក្រោយយើងសង្គ្រាមហើយ ក្រោយ៨៧-៨៨ក៏បែកបាក់គ្នា ។  
 ជានី : ករុណា!ដល់អញ្ជឹងគាត់ទៅរស់នៅណាទៅ?  
 សៅ : គាត់រស់នៅអើភូមិត្រឹង នៅស្រុកស្វាយលើ ខេត្តសៀមរាប ។  
 ជានី : ភូមិត្រឹង?  
 សៅ : ភូមិត្រឹង ។  
 ជានី : ឃុំក្បាលអរ?  
 សៅ : ឃុំអីទៅឃុំក្បាលអរហ្នឹងឯង ម្ដុំម៉ាជួរហ្នឹង ។  
 ជានី : គាត់នៅជាមួយអើ?  
 សៅ : ជាមួយគ្រួសារក្រោយគាត់ ។  
 ជានី : អ៊ូ!ជាមួយគ្រួសារក្រោយ?  
 សៅ : ហ្នឹងគាត់ក៏បានគ្រួសារ អាត្មាក៏បានញោមក្រោយនេះដែរ ។

ដានី : តែគាត់ អតីតភាពរបស់គាត់ៗ នៅជាមួយ ?

សៅ : គាត់នៅសម័យ៣ឆ្នាំហ្នឹង គាត់ទៅនៅហ្នឹងមន្ទីរក្រសួងការបរទេសហ្នឹងម៉ង ក្រោយពី៧៥ ហើយគេត្រូវរើសគាត់ ហើយគាត់ក្រោយម៉ោ គាត់ម៉ោនៅប្រចាំសៀមរាប កន្លែងទទួលភ្ញៀវសៀមរាប នៅ ជាគេថា នារីទទួលភ្ញៀវ ។

ដានី : ករុណា!

សៅ : នៅកន្លែងទទួលភ្ញៀវ ។

ដានី : ករុណា! គាត់អ្នកស្រុកកំណើតនៅណា ?

សៅ : គាត់អ្នកស្រុកនៅព្រីងហ្នឹងម៉ង ។

ដានី : នៅព្រីងហ្នឹងម៉ងស្រុកកំណើតគាត់ ?

សៅ : ពរ! ដូចលាយក្នុងដងមិនដឹងទេ កាត់ក្នុង ។

ដានី : អញ្ជឹងកាលដំនាន់ហ្នឹង គាត់នៅក្រសួងការបរទេស មិនមែនមន្ទីរ៧០ទេ ?

សៅ : ណែ! គាត់នៅក្រសួងការបរទេស ប៉ុន្តែនៅផ្នែកខាងសៀមរាប ។

ដានី : ករុណា!

សៅ : ហើយអាត្មាៗបណ្តាញគាត់ហ្នឹង កាលហ្នឹងគាត់នៅជាមួយ ម៉ងរិន ហ្នឹង គ្រួសារអី ខៀវ សំផន ហ្នឹង ឈ្មោះគាត់ហៅអី ហែម ហ្នឹង ហើយអាត្មាលោក ជាម នោះកាលហ្នឹងគាត់នៅមេក្រុម បងជាម គាត់ចូលចិត្តសារាយណាស់ បងជាម ហើយ នឹង ម៉ងលី គ្រួសារគាត់ គាត់ហ្នឹងនៅមន្ទីរហ្នឹង គាត់ប្រធានទាំង ម៉ងរិន អីទៀត ប្រធានទាំងពួកអាត្មាទៀត ហើយឲ្យគាត់ដណ្តឹង១សារ ២សារ ៣សារ បានគេយក ហើយកាលហ្នឹងការពាក្យ បែតជាងទៅហើយនៅតែការក្នុងទៀត បបរសណែក១ឆ្នាំ កូនឆ្នាំតូចហើយ ម៉ងរិន ហ្នឹងឯងប្រធាន ដូចថាមហា ហើយ ម៉ងឈៀន គ្រួសារ ស្មុគ្រហំ ហើយ ម៉ងហុន មួយទៀតនៅម៉ាឡៃ ។

ដានី : ហុន គាត់ធ្វើអីគេ ?

សៅ : ម៉ងហុន គាត់ហ្នឹងគឺអីចេះ គ្រួសារគាត់ឈ្មោះស្តី កងពលមកប្រចាំនេះសំរោង ខ្ពស់ មានជ័យ ត្រូវ តាយន បាញ់ស្លាប់ ខ្ញុំមួយសារហ្នឹងវិវិណាស់ ។

ដានី : ឈ្មោះ ដុន ហ្នឹងមែន ?

សៅ : មិនមែនទេ ឈ្មោះ សៀង ម៉ីងហុន ហ្នឹង ដល់គាត់មេម៉ាយកំព្រាអីចឹងក៏ជាប់ជាមួយ  
យាយៗតាមប្រវត្តិ ។

ដានី : នៅកូនព្រះអង្គ៤នាក់មុននៅជួយក្រសួសារ?

សៅ : មួយពៅស្លាប់ក្រុនឈាមហ្នឹងទេ នៅ៣ ហើយមួយមកលេងនេះ អាយុ២៨ហើយ  
កើត១៩៨២ ។

ដានី : ក្រសួសារព្រះអង្គក្រោយគាត់ឈ្មោះអីដែរ?

សៅ : គាត់ឈ្មោះ វ៉ាន់ សុធា ញាមដុះ៤ពីនេះទៅ ។

ដានី : នៅសម្ភាសន៍ហ្នឹងដែរ?

សៅ : នៅសម្ភាសន៍ហ្នឹង ។

ដានី : ដល់ក្រសួសារក្រោយមានកូនចៅទៀតដែរ?

សៅ : ៣ នាក់ក្រោយគេក៏១៤ហើយ ។

ដានី : ធំៗអស់ដែរ ។

សៅ : បងនោះ១៨ហើយ រៀន១២ហើយឆ្នាំនេះ ១២ពីរនាក់ ។

ដានី : ចុះញាមក្រោយនេះគាត់រៀបការនៅណាដែរ?

សៅ : នៅភូមិហ្នឹងតែម្តង ។

ដានី : គាត់អ្នកភូមិនៅហ្នឹង?

សៅ : អ្នកភូមិហ្នឹង កំណើតហ្នឹង ។

ដានី : ប៉ុន្តែគាត់មានទៅខាង?

សៅ : អត់ទេ កាលហ្នឹងយើងឆ្នាំកៅដាង វាគំបន់នេះជាគំបន់ខ្មែរក្រហម គំបន់បារាំង ។

ដានី : ករុណាអរកុណាព្រះអង្គច្រើន ។

សៅ : អញ្ជើញចុះ ចាំអី អីយ៉ាងណាសុំអធ្យាស្រ័យដល់ចុះ អគ្នាក៏មិនបានរកទឹកទទួលទេ ។

ចប់

